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Genel kurul heyecanı ile girdiğimiz bu
seçim yılının ilk ayını geride bıraktık.
2014 yılının ilk ayında 30 odamızın

genel kurulunu tamamladık.  
"Genel kurullar başladı, başlıyor" derken

dörtte birini tamamladık. Çoğu odamızda
mevcut başkanlar göreve yeniden getirildi.
Böylece dört yılda bir de olsa esnaf bir araya
gelerek kaynaşma imkanı buldu. Şimdi
mazbatasını alan oda başkan ve yönetim
kurulları bir "4 yıl" daha görevlerini sürdürerek
esnafa hizmet verecekler.

Ancak şunu gördük ki, teknolojinin getirdiği
yenilikler, bu yıl yapılan genel kurulların daha
sağlam, kargaşasız ve şaibesiz olduğunu ortaya
koydu.

Çünkü ESBİS sistemi ile belirlenen Hazirun
listeleri daha arınmış ve gerçek listeler oldu.
Odalarda ESBİS programının uygulanmasının
ardından üye kayıtlarında genel bir tarama
yapıldı. Esnaf vasfını yitirenler, üyelik sıfatını
yitirdikleri için oy kullanamadılar. Böylece seçim
kurullarında itirazlar bitme noktasına geldi.
Seçimler şaibesiz ve sağlam bir sistem içinde
gerçekleşti.

Değerli başkanlar, seçimler Türkiye genelinde
ardı ardına yapılmaya devam ediyor. Çoğunda
mevcut başkanlar seçimleri kazanırken bir kısmı
da kaybediyor ve yeni başkanlar geliyor. Tabii ki
kaybedenler de, yeni kazananlar da olacak.
Demokrasinin olduğu yerde kaybeden de
kazanan da olacaktır. İstanbul'da da bazı
odalarımızda yeni isimler seçim kazandı. Tüm
kazanan başkanlarımızı kutluyorum. Asıl iş o
görevlere geldikten sonra üyelere faydalı olmak,
gerçek hizmeti verebilmektir. Bu duygularla
aramıza yeni katılan oda başkan ve
yöneticilerine başarılar diliyorum.

Odalarımızın seçimleri bu ay da hızla devam
ediyor ve Mart sonunda tamamlanacak.
Odaların yönetimleri netleştikten sonra
birliklerin genel kurulları Mayıs’ta yapılacak,
ardından da Haziran’da federasyonların genel
kurullarına geçilecek. Eylül ayında da Türkiye

Esnaf ve Sanatkarlar Konfederasyonu'muzun
genel kurulu tamamlanacak.

Odalarımızın değerli yöneticileri, bir yanda
teşkilatlarımız Türkiye genelinde seçim heyecanı
yaşıyor. Diğer yanda da 30 Mart'ta yapılacak
mahalli seçim çalışmaları ile ülkemizde tam bir
seçim yılını idrak ediyoruz. Şehirlerimiz,
ilçelerimiz, mahallelerimiz, afişlerle, posterlerle
propaganda çalışmalarına sahne oluyor.

Tabii mahalli seçimlerle birlikte her sokakta,
her mahallede siyasilerin, belediye başkan
adaylarının ilk uğrak yerleri esnaf olmaya başladı
bile. Yani 4 yılda bir de olsa yine hatırlandık ve
esnafımız bu aralar siyasiler tarafından bol bol
ziyaret edilmekte. Esnafımız bize getirdikleri
sorunlarını işte bu ziyaretlerde siyasilere
anlatma fırsatı bulacaklar. Esnafımız sorunları
gayet iyi biliyor. Bizim isteğimiz esnafımızın bu
sorunlarını hiç çekinmeden gelen tüm adaylara
tek tek anlatmalarıdır. Artık mahalle çarşılarının
can çekiştiğini, sokak ışıklarının bu gidişle
karanlığa gömüleceğini onlara iletmeliler.
İletmeliler ki, esnafın yaşatılması için tedbir
alınma zamanının gelip geçmekte olduğunu
bilsinler, anlasınlar. Ben odalarımızın seçimle-
rinin hem esnaf ve sanatkarlarımıza, hem de
teşkilatlarımıza hayırlar getirmesini Allah’tan
niyaz ediyorum. Yüce Rabbim, ülkemizde seçme
ve seçilme hakkımızı elimizden almasın diyor ve
sağlıklı huzurlu bir seçim dönemi diliyorum.

BAŞKANDAN

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz

SAĞLAM SEÇİMLER
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KAPAK

YAZICI: ESNAF SAYISI 
1 MİLYON 507 BİN

Bakan Hayati Yazıcı, Yeni
Türk Ticaret Kanunu
uygulama sonuçları ve

ticari işlemler ile esnaf ve sanatkar
işletmeleri hakkında kamuoyunu
bilgilendirdi. Yazıcı, 2013 yılında
Türkiye'deki faal durumdaki şirket
sayısının bir önceki yıla göre yüzde
3,46 oranında arttığını ve şu anda
faal olan ticaret şirketi sayısının 972
bin 491 olduğunu bildirdi.

Tacir, esnaf ve sanatkarlara
ilişkin istatistiki verilerin ilk defa
kamuoyuna açıklandığını ifade
eden Yazıcı, bunun sebebinin ise
bakanlığının görev alanındaki
ticaret sicili ile esnaf ve sanatkar
sicili işlemlerinin tamamını
elektronik ortama taşımaları
olduğunu söyledi.

Ticaret sicili uygulamalarında
Merkezi Sicil Kayıt Sistemi’ni
(MERSİS), esnaf ve sanatkar sicili
uygulamalarında ise Esnaf Sicili
Bilgi Sistemi’ni (ESBİS) hizmete
sunduklarını anımsatan Yazıcı, bu
sayede daha güçlü bir kurumsal ve
teknik alt yapı oluşturduklarını
belirtti.

Bakan Yazıcı, MERSİS ve ESBİS'in
işletme kuruluş ve değişiklik

işlemlerinin elektronik ortamda
günlük olarak takip edilerek, daha
sağlıklı veriler üretilmesine imkan
sağladığını ifade etti. 

"ESNAF SAYISI ARTTI"
Bakan Yazıcı, 2013 yılında gayri

faal, mükerrer ve kimlik bilgisi
doğrulanamayan şahısların

kayıtlarının güncellendiğine dikkati
çekerek, bu sayede geçmiş yıllarda
işletmesini kapatan esnaf ve
sanatkarların karşılaşabilecekleri
mağduriyetleri giderdiklerini ifade
etti. Yapılan güncellemeler ve hatalı
verilerin temizlenmesi ile
Türkiye’deki esnaf ve sanatkar
sayısının 2013 sonunda reel hayatı

Hayati Yazıcı

Gümrük ve Ticaret Bakanı Hayati Yazıcı, Yeni Türk Ticaret Kanunu uygulama
sonuçlarını açıklarken, esnaf adına çok çarpıcı rakamları ortaya koydu. Bakan
Yazıcı’nın açıklamalarına göre esnaf ve sanatkar sayısı 1 milyon 507 bin 563, 
işyeri sayısı ise 1 milyon 625 bin 108 olarak tespit edildi.



5 İstanbul Esnaf

yansıtır hale geldiğini
vurgulayan Yazıcı, "Esnaf ve
sanatkarlarımızın sayısı 1 milyon
507 bin 563, işyeri sayısı ise 1
milyon 625 bin 108'dir" dedi. 

Geçen yıl kapanan her 54 esnaf
ve sanatkar işletmesine karşılık 100
esnaf ve sanatkar işletmesi açıldı-
ğına dikkati çeken Yazıcı, "2012
yılında 192 bin 130 esnaf ve
sanatkar işletmesi açılmış, 96 bin
661 esnaf ve sanatkar işletmesi
de kapanmıştır. 2013 yılında ise
193 bin 915 esnaf ve sanatkar
işletmesi kurulmuş, 105 bin
552 esnaf ve sanatkar işletmesi
ise kapanmıştır" şeklinde
konuştu. 

ESNAF EN ÇOK BU
MESLEKLERİ YAPIYOR

Bakan Yazıcı, esnaf ve sanatkarlar
tarafından en çok tercih edilen
meslekleri de açıkladı. İşte en çok
esnafın bulunduğu meslekler;
bakkallık, bayilik, büfecilik 1. sırada,
minibüsçülük 2. sırada, nakliyecilik
ve nakliyat komisyonculuğu 3.
sırada, kadın ve erkek kuaförlüğü 4.
sırada, kahvecilik, kıraathanecilik ve

internet kafe işletmeciliği 5. sırada. 
Hayati Yazıcı, 2013'te servis aracı

işletmeciliği başta olmak üzere,
şehir içi yolcu taşımacılığı
sektöründe kayda değer bir artış
yaşandığını belirtti. 

Hayati Yazıcı, artan esnaf
sayısının yanında, sayısı ciddi
oranda azalan meslekler hakkında
da bilgi verdi. Geçen yıl sayısı en
fazla düşen meslekler hakkında bilgi
veren Yazıcı, en fazla şoförlüğün
azaldığını söyledi. Yazıcı, bu
meslekteki düşüşün nedenini
mesleğe olan talebin azalması değil,
mevzuat sebebiyle şoförlerin esnaf
yerine sigortalı çalışan olarak
addedilmesi olduğunu kaydetti.
Yazıcı, "2013 yılında azalan diğer
meslekler ise kamyonculuk,
kamyonetçilik, marangozluk,
dülgerlik mesleğinde azalma
olmuştur" dedi.

Türkiye genelindeki esnaf ve
sanatkarların yaş ortalamasının 44
olduğunu ifade eden Yazıcı, şöyle
devam etti: "Kadın esnaf ve
sanatkarlarımızın yaş ortalaması
43, erkeklerin ise 44’dür. Kadın
girişimcilerimizin sayısı giderek

artmaktadır. 2012 sonunda
toplam esnaf sayısı içinde kadın
esnaf oranı yüzde 10'du. 2013
sonunda bu oran yüzde 12,3'e
yükselmiştir. Kadın girişimciliğine
yönelik hükümet
politikalarımızın bir sonucu
olarak, kadınların ticaret
hayatında daha fazla yer
almasından memnuniyet
duyuyoruz. Kadın esnaf ve
sanatkarların en fazla faaliyet
gösterdiği meslek kolu 30 bin 600
kişi ile bakkallık, bayilik,
büfeciliktir. Bunu 18 bin 490 kişi
ile kuaförlük ve 6 bin 838 kişi ile
lokantacılık meslekleri takip
ediyor."

Kadın esnaf ve sanatkarların
nüfusa oranının en yüksek olan
şehrin Uşak olduğunu
belirten Yazıcı, en düşük oranın ise
Siirt'te görüldüğünü kaydetti.

Türkiye'de her 100 kişiden 2'sinin
esnaf ve sanatkar olduğunu
belirten Yazıcı, esnaf ve sanatkar
işletmesi sayısının Türkiye nüfusuna
oranının yüzde 2,45 olduğu bilgisini
verdi.

Türkiye'nin en büyük gücünün
insan sermayesi, girişimci ruha sahip
ticaret erbapları ile esnaf ve
sanatkarlar olduğunu ifade
eden Yazıcı, "Ticaret yaparken
ülkemizin adını, bayrağını
dünyaya taşıyan ticaret
erbabımızın, esnaf ve
sanatkarlarımızın yolunu açmak
bizim vazifemiz. Son 12 yılda
Türkiye ekonomisinin sergilediği
güçlü büyüme performansının
ardındaki en önemli güç insan
odaklı politikalarımızdır.
Hükümet olarak güven ve istikrar
üzerine inşa ettiğimiz
politikalarımızı zamanında
aldığımız doğru kararlar ve
attığımız doğru adımlarla
sürdürüyoruz" şeklinde konuştu.

Hayati Yazıcı, esnafın durumunu rakamlarla anlattı

Bakan Yazıcı, kadın esnaf sayısındaki artışı memnuniyetle karşılarken,
bu rakamın daha yukarı çekilmesi için destek paketleri

oluşturacaklarını söyledi.
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KAPAK

ALIŞVERİŞİN KALBİ
İSTANBUL’DA ATACAK

İstanbul’a hareketlilik
kazandıracak İstanbul
Shopping Fest’in tanıtımı,

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz’ın
da katılımıyla Çırağan Sarayı’nda
yapıldı. Son yıllarda oldukça
düşen alışveriş hacmine karşın,
festivalin İstanbul piyasasını
hareketlendirmesi
bekleniyor.

Shopping Fest’in
organizasyon ve ortaklık yapısı
bu yıl ilk defa genişletilerek
İSTESOB ve TURSAB kurumlarının
katılımı ile güçlendirildi. Organi-
zasyonun AVM’lerin yanı sıra ilk
defa bu yıl sokak çarşılarını da
kapsaması sebebiyle İSTESOB’un
katılımı sağlanmış oldu.

Shopping Fest’in tanıtım

toplantısında konuşan İstanbul
Büyükşehir Belediyesi Başkanı
Kadir Topbaş, festivalin kentin
ekonomisine de katkı
sağlayacağını ve aynı zamanda
ciddi bir istihdam alanı
oluşturacağını söyledi. 7-29
Haziran 2014 tarihleri arasında
düzenlenecek İstanbul Shopping
Fest'in yeni organizasyon yapısı

Shopping Fest’in tanıtım toplantısında konuşan İstanbul Büyükşehir Belediyesi 
Başkanı Kadir Topbaş, festivalin kentin ekonomisine de katkı sağlayacağını ve aynı 
zamanda ciddi bir istihdam alanı oluşturacağını söyledi. 

İSTESOB, SHOPPING FEST’İN 5. ORTAĞI

Shopping Fest’in ortakları İSTESOB yöneticileriyle birarada. Soldan sağa;  Yaşar Hangün, Başaran Ulusoy (TURSAB), Mustafa Uzun, 
Mehmet Büyükekşi (TİM), Kadir Topbaş (İBB), İbrahim Çağlar (İTO), Faik Yılmaz (İSTESOB), Şükrü Akyüz, Mahir Ereke ve Aziz Şentürk.



ve hedeflerinin tanıtıldığı basın
toplantısında, Topbaş, Taksim
Meydanı’nı da festivale
yetiştirmeyi amaçladıklarını dile
getirdi. 

Topbaş, geçtiğimiz yıllarda
düzenlenen Shopping Fest’lerden
farklı özellikler eklemek
istediklerini de belirterek,
“Gecikmişliğimiz var bunun
telafisi için çok çalışmak
gerekiyor. Hep önde olmak
gerekiyor” ifadelerini kullandı.

FESTİVAL ŞEHRE ÖNEMLİ
KATKILAR SUNACAK

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği Başkanı Faik Yılmaz,

bu tür festivallerin İstanbul’a
değer kattığını hizmet sektörü
başta olmak üzere, minibüsçü
taksici esnafına kadar bu
festivalden nasibini alacağını
belirtti. Yılmaz, Shopping
Fest’in organizasyonunda
bu yıl ilk defa semt çarşılarının
da katılacağını ve bundan
esnafın nasibini alacağını
söyledi.

2014 İstanbul Shopping Fest‘in
yeni organizasyon yapısı ve
hedeflerinin anlatıldığı basın
toplantısına, İstanbul Büyükşehir
Belediye Başkanı Kadir Topbaş,
İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği (İSTESOB) Başkanı

Faik Yılmaz, Türkiye Seyahat
Acentaları Birliği (TURSAB)
Başkanı Başaran Ulusoy, Türkiye
İhracatçılar Meclisi (TİM) Başkanı
Mehmet Büyükekşi, İstanbul
Ticaret Odası (İTO) Başkanı
İbrahim Çağlar, Tüm Alışveriş
Merkezleri ve Perakendeciler
Federasyonu (TAMPF) Başkanı
Vahap Küçük katıldı. 

Toplantı öncesinde Kadir
Topbaş, İstanbul Shopping Fest
platformu başkanlığı görevini
TİM Başkanı Mehmet
Büyükekşi’den devraldı.
Platformun İcra Kurulu Başkanlığı
görevi ise İTO Başkanı İbrahim
Çağlar’ın oldu.
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Shopping Fest’e semt çarşıları da katılıyor

Shopping Fest’in 5 ayrı kurum ortağının başkanı dev posteri
tek tek imzaladılar. Faik Yılmaz da imzayı böyle attı.

İTO Başkanı İbrahim Çağlar, İSTESOB Başkan Vekili Mustafa 
Uzun, İBB Başkanı Kadir Topbaş ve İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz 

basın toplantısına birlikte katıldılar.

SF ORTAKLARI
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TATİL GÜNÜ RUHSAT
HARCI % 600 ARTTI

Türkiye, 2014'e zamlarla
girdi. 2464 sayılı
Belediye Gelirleri

Kanunun 96. maddesinde yapılan
değişiklik sonrası özellikle esnafı
ilgilendiren “İlan Reklam Vergisi,
Eğlence Vergisi, İşgal Harcı, Tatil
Günlerinde Çalışma Ruhsat
Harcı” konularında fahiş bir artış
yaşandı. Zamlardan en çok
nasibini alan yine esnaf olurken,
zam şampiyonu yüzde 600’lük
artışla Tatil

Günlerinde Çalışma Ruhsatı harcı
oldu.

İşyeri Açma ve Çalışma Ruhsatı
olan mükelleflerin, 394 sayılı Hafta
Tatili Hakkında Kanun’a göre Tatil
Günlerinde Çalışma Ruhsatı için
ödediği ücrete zam geldi. Tatil
günlerinde çalışma ruhsatı harcı
büyükşehirlerde 100 TL’den 600
TL’ye çıktı. Her meslek grubundan
işyerleri, büyüklüğüne
bakılmaksızın aynı fiyatı

ödeyecek. Yeni bir

düzenlemeye gidilerek işletmenin
niteliğine ve niceliğine göre
harçların belirlenmesini isteyen
odalar taleplerini bakanlığa
iletmeye başladı. 

2013 yılı ve öncesinde belediye
meclislerince 50 lira olarak
belirlenen harcın 600 liraya
yükseltilmesi esnaf temsilcilerinin
de tepkisini çekti.

HATADAN DÖNMEK
ERDEMDİR

İstanbul Bakkallar Esnaf Odası
Başkanı İsmail Keskin, esnafın
birçok konuda olduğu gibi bu
düzenlemede de haksızlığa
uğradığını dile getirdi. Keskin,
esnafın sesine kulak verilmesini,
“Biz bir yanlış yaptık ve bu
hatadan dönüyoruz” denilerek
düzenlemenin hakkaniyetli bir
şekilde yeniden ele alınmasını
istedi.

Keskin, tatil günlerinde
çalışma ruhsatı harcında yaşanan
adaletsizliği söyle dile getirdi:
”Esnaf her zaman olduğu gibi
yine eziliyor. Bir AVM ya da
hipermarket  aynı parayı
ödüyorken, bir kuyumcu ile
bakkal da aynı muameleye tabi

Esnafın tatil günlerinde dükkanını açık tutmak için aldığı ruhsata zam geldi. Üstelik
esnaf, sermaye kuruluşları ile aynı fiyatı ödeyecek. Bu duruma tepki koyan esnaf, 
büyük kuruluşlarla bir tutulmalarına isyan etti ve bunun düzeltilmesini istedi.

HABER

İstanbul Esnaf



tutuluyor. Kanun koyucuların
eşitlik yaratmak maksadıyla
ortaya koydukları bu
düzenlemenin, eşitlik değil
bilakis eşitsizlik yarattığını fark
ederek hemen bir düzenlemeye
gitmesi gerekiyor.”

Tatil günlerinde çalışma ruhsatı
harcını belirleyen kanunun
Cumhuriyet tarihimiz kadar eski
olduğunu ifade eden Keskin, artık
güncel, günün şartlarına uygun
bir düzenlemeye ihtiyaç
duyulduğunu söyledi. 

Keskin, ”394 sayılı Hafta Tatili
Kanunu 1924’ten beri
yürürlükte. Hangi kanunlar
değişmedi ki, bu kanun
değişmesin” ifadelerini kullandı.

“KARLI ÇIKAN YİNE 
KAYIT DIŞI”

Bağcılar Bakkallar Esnaf Odası
Başkanı Rıza Ertürk, esnafın
uğradığı mağduriyete yeni bir

halka eklendiğini dile getirirken,
haksızlığın giderilmesi için acele
edilmesini istedi. 

Rıza Ertürk, Belediye Gelirleri
Kanunu'nda, vergi ve harçları
belirleme yetkisinin belediye
meclislerinden alınarak Bakanlar
Kurulu'na devredilmesi nedeniyle

bu sıkıntının yaşandağını belirtti.
Vergi ve harçlara aşırı zam
yapıldığını belirten Ertürk,
“Bakanlar Kurulu Kararı’yla bazı
belediyelerde vergi ve harçlar
yüzde 500-600 arttırıldı. Bu artış
enflasyonun çok üzerinde. Bir
an önce hakkaniyetli bir
seviyeye çekilmesi gerekiyor”
dedi.

Ertürk, “Eskiden belediyeler,
esnafın durumunu göre
kanundaki asgari tutarlar
üzerinden vergi ve harçları
belirleyerek alıyordu. Sonuçta
belediyeler bizim ne durumda
olduğumuzu az çok biliyor ama
şimdi bir toptancılık yaparak
herkes aynı kefeye konmuş
oldu. Yetkinin belediyelerden
alınarak Bakanlar Kurulu'na
devredilmesi de bir hata. Bu
hususta da bir geri dönüş
yaşanmalı. Harç ve ruhsat
ücretlerinin fiyatlarının
belirlenme yetkisi yeniden
belediyelere verilmelidir. Yerel
belediyelere yetki bırakılırsa
bölgesel ekonomik duruma göre
ruhsat ve harçlar belirlenir ve
adaletsizlik ortadan kalkar” diye
konuştu. 

9 İstanbul Esnaf

İsmail Keskin, 2014 yılında esnaf adına ilk kötü gelişmenin, ruhsat
harçlarında yaşandığını söyledi.

Esnaf, zaten az olan gelirini devletle paylaşmak zorunda kalıyor.

BAKKAL VE DEV MARKET AYNI HARCA TABİ!
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HABER
Duraklar, köşk, iskele ve nostaljik oto şeklinde

YILIN ESNAF ODASI BAŞKANI:
SAYİT KARABAĞLI

Lokantacılar Esnaf Odası Başkanı
Sayit Karabağlı, oyların yüzde
39’unu alarak Yılın Esnaf Odası

Başkanı seçildi. Karabağlı’yı, yüzde 35’lik oy
oranıyla Servisçiler Esnaf Odası Başkanı
Hamza Öztürk, oyların yüzde 8’ni alan
Ümraniye Bakkallar Esnaf Odası Başkanı
Resul Taşçı izledi. 

İSTESOB’un resmi web sitesi olan
www.istesob.org ve www.aloesnaf.org
üzerinden yapılan anket yoğun ilgi gördü ve
84 bin kişinin oy kullandığı açıklandı.

Anketin başlamasıyla, tatlı bir rekabet
ortamı oluşurken, esnaf da ankete ilk günden
itibaren yoğun ilgi gösterdi. Oldukça şeffaf
geçen seçimlerde, oy durumu anlık olarak
görüntülendi. İlk defa bu sene başlatılan bu
uygulamanın geleneksel hale geleceği
belirtildi. İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz
başarılı başkanları kutladı.

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği tarafından düzenlenen “Yılın
Esnaf Odası Başkanı” anketi tamamlandı. 2013 yılı boyunca süren ankete
katılım sürecinin ardından yılın başarılı esnaf odası başkanları belirlendi. 

Resul TaşçıHamza Öztürk

Sayit Karabağlı

Anket sonucunda ilk on şöyle oluştu;
• Sayit KARABAĞLI (38%) İstanbul Lokantacılar Esnaf Odası Başkanı
• Hamza ÖZTÜRK (35%) Umum Servis Aracı İşletmecileri Esnaf Odası
• Resul TAŞÇI (8%) Ümraniye Bakkallar Esnaf Odası
• Ömer OSMANOĞLU (7%) Kağıthane Birleşik Esnaf ve Sanatkarlar Odası
• Sabri ATEŞ (2%) Umum Emlak Komisyoncuları Esnaf Odası
• Ayhan ÜNAL (2%) Yufkacılar ve Kadayıfçılar Odası
• Kenan TAŞLIDAĞ (2%) Oto Galericileri Esnaf Odası
• Ömer ERDOĞAN (1%) Sultanbeyli Birleşik Esnaf ve Sanatkarlar Odası
• Muzaffer ŞENER (1%) Şekerci, Pastacı, Tatlıcı Esnaf ve Sanatkarlar Odası
• Ayşe KURTÖNAL (1%) Güzellik Salonu İşletmecileri Odası  

1.

2. 3.
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İstanbul Taksiciler Esnaf
Odası (İTEO), 2014 model,
modern taksi duraklarının

açılışını Ocak ayı içerisinde yaptı.
Oda Başkanı Yılmaz Yahya
Uğur’un da katıldığı açılışlara,
taksici esnafı yoğun ilgi gösterdi.

İBB ile İTEO'nun başlattığı proje
kapsamında tasarlanan birbirin-
den ilginç görünümlü modern taş
duraklar kentin belirli noktalarına
yerleştirilmeye başlandı.

Başbakan Recep Tayyip
Erdoğan'ın İstanbul'daki taksicile-
ri ziyareti sırasında, "Durakların
tuvaleti, mutfağı ve oturma

alanı olmalı. Ben durağa gitti-
ğim zaman, rahatlıkla çay içebil-
meliyim" şeklindeki sözleri,
Büyükşehir Belediyesi'ni ve
İTEO'yu harekete geçirmişti.

Başlatılan çalışmayla, taksicile-
rin ihtiyaçlarına ve şehrin dokusu-
na uygun tasarlanan durakların
ilki, Etiler Ulus Mahallesi'nde
kuruldu. Taksicilerin tüm
ihtiyaçlarını karşılayabilecek
konforda olan durakların, "taksi
dolmuş",  "tarihi köşk", "vapur
iskelesi" tarzındaki tasarımlarıyla
ilgi odağı olması bekleniyor.
Her ay üretilecek 30 durak,
modeline göre İstanbul'daki
ilçelerin dokusuna uygun olarak
farklı bölgelere yerleştirilecek. 

İTEO Başkanı Yahya Uğur,
çalışmaların, 2 yıl önce yaptıkları
toplantıda Başbakan Erdoğan'ın
talimatıyla başladığını belirten

Uğur, Başbakan Erdoğan'a
ve İstanbul Büyükşehir Belediye
Başkanı Kadir Topbaş'a teşekkür
etti. Uğur, şehirdeki tüm taksi
duraklarının belirlenen 4 modelle
dönüştürüleceğinin bilgisini verdi.

Uğur, açıklamalarına şöyle
devam etti: “En az 50 yıl yerinde
kalabilecek taksi durakları inşa
ediyoruz. Binlerce kişinin
yaşadığı siteler kuruluyor ancak
içerisinde taksi duraklarına
yer verilmiyor. İnşallah yeni
imar yönetmeliğinde artık taksi
durakları sitelerin imar planları
içerisinde yer alacak.”

Duraklar, köşk, iskele ve nostaljik oto şeklinde

İstanbul Büyükşehir Belediyesi ve İstanbul Taksiciler Odası’nın ortaklaşa
gerçekleştirdiği proje ile İstanbul’un birçok noktasındaki taksi durakları
yenilendi ve günümüz şartlarına uygun hale getirildi.

YILIN ESNAF ODASI BAŞKANI:
SAYİT KARABAĞLI

2014 MODEL
TAKSİ DURAKLARI



Dünyanın en büyük alışveriş ve eğlence
festivallerinden olmayı hedefleyen
İstanbul Shopping Fest, organizas-

yonuna bu yıl ilk defa esnafı da dahil etti. Bu
büyük proje artık esnaf için de umut ışığı olacak
çünkü gıdadan ulaşıma, konaklamadan giyime
ve benzeri bir çok sektörü harekete geçirecek.

Platform başkanlığını İBB Başkanı Kadir
Topbaş’ın yapacağı festivalin Çırağan
Sarayı’ndaki tanıtımına İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz da katıldı. 2011 yılında sadece AVM’leri
canlandırmak için düzenlenen İstanbul
Shopping Fest, artık semt çarşılarında da
yankılanacak ve esnafa katkı sağlayacak.

Şöyle bir rakamlara bakarsak bu organizas-
yonun büyüklüğü anlaşılacaktır. Bu yıl 7-29
Haziran tarihlerinde düzenlenecek organizasyon
için dile kolay 20 milyon turist bekleniyor.
Geçmiş yılların rakamlarına bakılırsa; 2011’de 40
günde yapılan alışveriş 8.5 milyar lirayı buldu.
2012’de 21 günde 7,5 milyar lira oldu. 2013
yılında ise ciro 8 milyar 250 milyon liranın
üzerine çıktı. Gelen turist sayısı ise 958 bini
geçti.

Bu yıl beklenti 10 milyar lira ciro ve 1 milyon
100 bin turistin gelmesi. Gelecek yabancılardan
beklenti ise 1 milyar liralık alışveriş.

Festivalin dünya çapında tanıtımı ise şimdi-
den başladı. Dubai’den Bakü’ye, Katar’dan
Moskova’ya, Sofya’dan Berlin’e Londra’ya kadar
tanıtımların planlandığı düşünülürse festivale
yapılan yatırımın büyüklüğü anlaşılacaktır.

Başkan Faik Yılmaz’ın, bu büyük festivalde
semt çarşılarımızın hareketlenmesi için yoğun
çaba sarfetmesi takdire şayandı. Umarız emek-
lere değer. Şimdiden hayırlı olsun diyelim.

Değerli okuyucular, dergimizin elinizdeki
sayısında birbirinden ilginç konularla baş başa
olacaksınız. Başta geçen Ocak ayında yapılan

genel
kurulların
ayrıntıları ve
seçilen başkan-
lara geniş yer ayırdık. İstanbul’da ticaretin
kalbinin attığı Shopping Fest’e İSTESOB’un
5. ortak olarak dahil edilmesi hayli olumlu. Bu
konuyu ilk sayfalarda okuyabilirsiniz.

Geçen ay Gümrük ve Ticaret Bakanı Hayati
Yazıcı, Yeni Türk Ticaret Kanunu uygulama
sonuçlarını açıkladı. Açıklanan veriler hiç de iç
açıcı değil. Yazıcının açıklamalarına göre
Türkiye'de esnaf sanatkar sayısı 1 milyon 507 bin
563. Bu rakam geçen yıla kadar 2 milyonun
üzerinde şeklinde belirtiliyordu. Yani Türkiye'de
esnaf sanatkar sayısında yüzde 20 seviyelerinde
kayıp var.  

Evet küçükler büyüyor ve ticaret odalarına,
sanayi odalarına geçiyor diyebiliriz. Ancak yeni
esnaf sanatkarların da iş hayatına geçtiği
dikkate alınırsa esnaf sayısında giderek artan
erime ürkütücü boyutta. TESK ve federasyon-
ların bu erimeye kafa yormaları gerekiyor. 

Haftasonu işyeri açma ruhsat harçlarını belir-
leme yetkisinin belediyelerden Bakanlar
Kurulu’na geçmesi ve harç miktarının 100 lira-
dan 600 liraya çıkarılması büyük tepkilere yol
açtı bizde bu tepkiyi sayfalarımıza koyduk.

İSTESOB’un denetim ekiplerinin son bir yılda
sahadaki çalışmaları da dikkat çekici sonuçlar
beraberinde getirdi. Özellikle varoşlarda kayıt
dışı çalışan işyerlerinin çoğunun berber ve
kuaför olduğu tespit edildi. Denetim ekipleri
9 bini aşkın kayıt dışı işyerini belirledi. Kayıt-
dışında ilk sıra berberleri ardından kuaförler,
terziler, emlakçılar şeklinde sıralanıyor. Diğer
ayrıntıları sayfalarımızda bulabilirsiniz. Keyifli
okumalar diyor, sağlıklı huzurlu günler
diliyorum.

ESNAF  
SHOPPING FEST’TE

MAKALE

Fikret HELVACIOĞLU

yazıyorum
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İşbaşı yapan minibüsçü şimdi
örnek bir şoför
Araç hareket

halindeyken cep
telefonu ile mesaj

yazdığı görüntülenen ve bu
davranışı nedeniye İSTESOB
Disiplin Kurulu tarafından BİR AY
MESLEKTEN MEN cezası alan
minibüs şoförü Eyüp Erzik’in,
cezası bitti ve Erzik, işine döndü
ama bu sefer çok farklı biri
olarak. 

Eyüp Erzik, aldığı cezanın ve
cezaya sebebiyet veren
davranışından dolayı pişman
olduğunu ifade etti ve bundan
sonra yolcuların güvenliği için
azami hassasiyet göstereceğini
dile getirdi.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz
ve TRT Haber ekibi İSTESOB
Disiplin Kurulu tarafından 1 ay
meslekten men ve para cezasına
çarptırılan Erzik’in işe döndüğü ilk
gün, direksiyonu başında ziyaret

etti ve cezası sonrası ilk
seferine TRT Haber
kameralarıyla
katıldılar.

“Bir musibet bin
nasihatten iyidir"
düsturu bir kez daha
yerini buldu. Erzik,
yaptığı davranışın ne
kadar yanlış olduğunu
bildiğini ve bir daha
tekrarlanmayacağının da
sözünü verdi.

O ARTIK DAHA
DİKKATLİ

Kasım ayı içerisinde
Küçükçekmece’de, Yenibosna-
Yenidoğan hattında çalışan
minibüs şoförü Eyüp Erzik'in, araç
hareket halindeyken cep
telefonuyla mesaj yazdığı
görüntülenmişti. Trafikte tehlike
saçan bu hareketler, olay anını

cep telefonu kamerasıyla
görüntüleyen bir yolcu sayesinde
ortaya çıktı.

Kasım ayı içerisinde Disiplin
Kurulu karşısına çıkan Erzik,
burada İstanbul Esnaf Dergisi’ne
açıklamalarda bulundu. Erzik,
yaptığının hata olduğunu kabul
etti. Nişanlı olduğunu ifade
eden Erzik, nişanlısıyla
mesajlaştığını, ortaya çıkan
görüntüler sonrasında
yaptığının ne kadar tehlikeli
olduğunun farkına vardığını
söyledi ama bu da ceza almasını
engelleyemedi.

İSTESOB Başkanı bu tür
durumlarla karşılaşan
vatandaşların 0212 660 60 34
No’lu Alo Esnaf Hattı ve
www.aloesnaf.org üzerinden
şikayetlerini İSTESOB Disiplin
Kurulu’na iletmesini istedi.

MESAJCI MİNİBÜSÇÜ BİN PİŞMAN 

Faik Yılmaz, Eyüp Erzik’in cezası bittikten sonraki ilk seferine katıldı. 
O sırada TRT Haber kameraları da kayıttaydı.

Eyüp Erzik, Faik Yılmaz’a söz vererek trafiği tehlikeye
atacak bir hatada bulunmayacağını söyledi.
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Günaydın Et’in kurucu
ortaklarından Cüneyt
Asan, mesleğe yeni

atılan gençlere küpe olacak
öğütlerle İstanbul Esnaf Dergisi’ne
konuştu.

Bostancı’daki Civciv
Mahallesi’nde İstanbul’a ilk adımını
atan Cüneyt Asan, hayatını
değiştirecek kasaplığa da burada
başlamış. Yokluk içinde geçen
çocukluğunda, zor günler
geçirdiğini ifade eden Asan,
İstanbul’a gelip kapıcılık yapan
babasının o dönemde gösterdiği
dirayete ve verdiği nasihatlere hep
minnettar kalacağını söyledi.

Çırak olarak çocuk yaşta bir
kasabın yanında işe başlayan Asan,
azim ve başarı dolu hikayesini şu
ifadelerle özetledi: ”Çalışmaktan,
emek vermekten hiç
vazgeçmedim. Mesleğe

atıldığım günden bugüne kadar
işimi aksatmadım. Ne hafta
sonu, ne de bayram tatilim oldu.
Biliyorum ki, emek vermeden
hiçbir şey kazanılmaz.”

KAZANDIĞIM İLK PARA İLE
ARKADAŞLARIMA GAZOZ
ALDIM

Para kazanmanın, kendi ayakları
üzerinde duran bir birey olma
hazzını mesleğin ilk günlerinde
itibaren yaşamaya başladığını

söyleyen Asan, kazandığı ilk
parayla arkadaşlara gazoz aldığını
ve o gün kendisiyle gurur
duyduğunu aktardı. Yaşanan bu
mutluluğun, çalışmaya kendisini
daha çok bağladığını ifade eden
Asan için hayat maratonu bu
noktadan sonra başlamış.

Çıraklık, kalfalık, ustalık
aşamalarından geçip patron olan
Asan, bir “aşk” ile bağlandığı
mesleğindeki ilk günleri şöyle
anlattı: ”Bostancı’daki Kasaplar

ÇIRAKLIKTAN
DÜNYA MARKASINA

Çırak olarak başladığı kasaplık mesleğinde 40 yılı devirdi. Yokluk çekti ama 
hiç yılmadı en büyük erdemi çalışmak olarak gördü. Şimdi o, 26 şubesi ve
2.500 çalışanı ile büyük bir iş adamı. 

Cüneyt Asan,  hem bir iş adamı hem de bir öğretmen olma vasfından
asla ödün vermeyeceğini dile getirdi.
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Çarsısı’nda çalışmaya
başlamıştım. Hiç kimse benden
önce dükkanını açamıyordu; bir
gün bile dükkanın benden sonra
kapatan olmadı. İş ile okul
arasında bir seçim yapmam
gerekiyordu, işi seçtim. Geleceği
çalışmakta gördüm. Babamın
ısrarıyla okula devam ettim ama
ilkokula kadar sürdü. Ben hayat
üniversitesini bitirdim. Bu
üniversitede hiçbir dersten
kalmadım. İşe sarıldım. En erken
ben başlıyordum işe, en geç ben
kapatıyordum. Bu alışkanlığım
yıllardır da değişmedi. Zira
benim hedeflerim, hayallerim
vardı.”

HAYALLERİ OLAN YENİ
USTALAR YETİŞTİRİYORUM

Cüneyt Asan’ın işletmeleri bir
kasap dükkanı olduğu kadar okul
vazifesi de görüyor. Bu okuldan
şimdiye kadar kaç kişiyi mezun
ettiğini hatırlamayan Asan, kendisi
gibi hayalleri olan gençleri
yetiştirmeye, sektöre
kazandırmaya devam edeceğini
söyledi.

Gençlere öğütlerde bulunan
Asan, kolay yoldan para kazanma
hayallerine kapılmamalarını,
emeksiz kazanılan paranın hayrı

olmayacağını ifade etti. Yaşanan
tecrübelerden örnekler veren
Asan, şans oyunlarından büyük
paralar kazanan insanların, kısa bir
zaman içinde hayatlarını nasıl daha
kötüye gittiğinin canlı şahitleri
olduklarını ifade etti.

YENİLİĞE AÇIK OLUN
Paranın bir noktadan sonra

amaç olmaktan çıkıp araca
dönüşmesi gerektiğini söyleyen
Asan, bu amacı da büyümek, daha
iyisi yapmak olarak açıkladı.
Kariyerini değiştiren fikri de
bizlerle paylaşan Asan, ”İnsanların
gözünde bir fark yaratmalısınız
ki, insanlar sizi seçsin. Ben buna
ilk olarak, Amerikan barlı,
kütüphanesi olan bir kasap
dükkanı konsepti ile adım attım.

Bu ilginç bir fikirdi ve herkesin
dikkatini çekti. Hangi meslekte
uğraşıyorsunuz önceliğiniz
yenilik ve büyüme olmalıdır.
Aksi halde, çok sert rekabetlerin
yaşadığı piyasada geçilmeniz an
meselesi olur” şeklinde konuştu. 

“Alışkanlıklarınıza dikkat
edin, kaderiniz olabilir” diyen
Cüneyt Asan’ın kaderi, çalışmak,
çalışmak ve daha çok çalışmak
olmuş.

DÜNYA MARKASI
OLACAĞIM

Cüneyt Asan ile karşılaşan,
sohbet etme imkanı yakalayan
insanların ortak kanısı, Asan’ın son
derece hırslı, azimli ve kararlı
olduğu noktasında. Asan da bunu
reddetmiyor ve en büyük özelliğini
çalışkan biri olmak şeklinde
özetliyor. 

Hayatına, hedefler koymanın ne
kadar önemi olduğunu kaydeden
Asan, iddialı konuştu ve ”Çıraklık
dönemimde, işimin patronu
olmak istedim. Sonra hedefim
tüm İstanbul ve Türkiye’de
hizmet verebilmekti. Şükür
başardım. Şimdi amacım bir
dünya markası yaratmak. Ayrıca
bir Türk markasının, dünya
piyasalarında isim
yapamamasının eksikliğini
yaşıyoruz. Bunu neden
başarmayayım.” 

ÇIRAKLIKTAN
DÜNYA MARKASINA

CÜNEYT ASAN’DAN ÖRNEK BİR BAŞARI ÖYKÜSÜ
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Denetim yapılan 49 bin
623 işyerinden 8 bin
789’unun kayıtdışı

olduğu tespit edildi.
İSTESOB denetim ekibi başta

varoşlar olmak üzere İstanbul’u
bölge bölge tarayarak kayıt dışı
çalışanları Sicil Müdürlüğü’ne
tutanaklarla bildirdi. Buna göre
esnaf ve sanatkarların odalarına
kayıt olmadan faaliyet gösterdikleri

görüldü. Sadece odalarına değil, bir
kısmının vergi kaydının da
bulunmadığı belirlendi.

2012 ve 2013 yılında İstanbul’da
yapılan denetimlerde 49 bin 623
dükkanda denetim yapıldı.
Bunlardan 8 bin 789’u kayıt dışı
olduğu gerekçesiyle İSTESOB Sicil
Müdürlüğü’ne tutanakla sevk edildi.
Kayıt dışı faaliyette ilk sırayı 1.418
dükkanla berberler, 1023 dükkanla

kuaförler, 810 işyeri ile terziler, 763
çaycı, 704 galeri ve diğer meslek
grupları yer aldı. Bu meslek grupları
da, emlakçı, tuhafiye, kırtasiye,
çorbacı, marangoz, ayakkabı satıcı
ve tamircisi, kuruyemişçi, çiçekçi,
kuru temizlemeci, mermerci,
terlikçi, yorgancı v.b. işyerleri olarak
sıralandı.

Kayıt dışı esnaf ve sanatkarın en
fazla olduğu bölgeler varoşlar ve

Kayıt dışında
çarpıcı rakamlar

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği’nin (İSTESOB), son iki yıllık
denetim rakamları kayıt dışında çarpıcı rakamlar ortaya koydu. İstanbul’da
faaliyetteki esnaf sanatkarın yüzde 18’i kayıt dışı çıktı. 

İSTESOB Denetim Ekipleri, kayıt
dışını önlemek için her gün İstanbul

sokaklarını adım adım geziyor.
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Kayıt dışında
çarpıcı rakamlar

Kayıtdışında ilk sıra berber ve kuaförlerin
kırsal kesimdeki mahalleler oldu.
Ancak merkezi semtlerde de sokak
aralarında çok sayıda kayıt dışı
esnaf tespit edildi.

Denetimler sırasında şaşkınlık
yaşayan esnaf ve sanatkarlar,
”Neden odaya kayıt olmadın”
şeklindeki soruya “Kayıt ücreti
yüksek olduğu için” diyenler
çoğunluktaydı. Bir kısmı ise odayı
yararlı görmediğini söylerken diğer
bir kısım esnaf da bilmediğini ya da
muhasebecinin yanlış
yönlendirdiğini savundu. 

Belediye ekiplerinin de denetim
ekiplerinin yetersiz kaldığı
öğrenilirken, bazı ilçelere
denetçilerin hiç uğramadığı ifade
edildi. Esnaf odalarının en büyük
şikayet konusu kayıt dışı için, odalar

2014’te daha etkin bir çalışma
bekliyor. Esnaf odaları, belediyeler
ile birlikte denetimlere iştirak
etmenin, kayıt dışı işyeri sayısını da
oldukça azaltacağı görüşünde
birleştiler.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
İstanbul’da iki yıldır süren yoğun
denetim faaliyetinden kayıt dışının
ne kadar ciddi rakamlara
ulaşıldığının görüldüğünü söyledi.
Odalara kayıt olmayan esnafın aynı
zamanda vergi kaydı
yaptırmadığına dikkat çeken Faik
Yılmaz, “Denetimlerimiz
esnafımızın kayıt dışı
faaliyetlerini önlemek dışında
vergi kaydının da yapılmasını
sağlamaktadır. Ayrıca odaya
kayıt olan esnaf, hem disipline

edilmiş olacak  hem de
odasından hizmet alacak.
Mevzuatlardan haberdar olacak.
Tüm bu gerekçelerle denetim
faaliyetlerimiz sürecek” dedi.

Vergi kaydı ya da faaliyet belgesi olmayan işletmelere ceza yağıyor. Kayıt dışından oldukça dert 
yanan esnaf, karşısında İSTESOB denetim ekiplerini görünce mutlu olduklarını ifade ediyor ve kayıt dışı

mücadelede umutlarının arttığını söylüyorlar.

DENETİM TUTANAK LİSTESİ
Berberler 1.418 işyeri
Kuaförler 1.023   
Terziler 810
Çaycı (kahvehane) 763
Galeri 704
Emlakçı 682
Tuhafiye 571 
Kırtasiye 537
Çorbacı 442
Marangoz 318
Ayakkabı satıcısı ve 
tamircisi 279
Kuruyemişçi 262
Çiçekçi 211
Kuru temizlemeci 188
Mermerci 146
Terlikçi 115
Yorgancı 102
Diğer 218
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2014 yılının ilk genel
kurulu 9 Ocak’ta
Büyükçekmece’de

yapıldı. Büyükçekmece Birleşik
Esnaf Odası’nın genel kurulunda
Divan Başkanlığı’nı İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz yaptı. Ve
yapılan seçim sonucunda
Rahmi Yazıcı ve yönetim listesi
yeniden göreve getirildi. 

Ocak ayında 30 esnaf odasının
genel kurulu yapıldı ve başkanlığa
seçilen ve 4 yıl görev yapacak olan
isimler sayfalarımızda yer aldı. 30
odanın kongresinde 4 başkan
değişti. Kuyumcularda Norayr
İşler, marangozlarda Yavuz
Karamürsel, Esenler’de Şükrü
Şahin ve Kağıthane şoförlerde
Kemal Sarı yeni başkan oldular.

BÜYÜKÇEMECE’DE: RAHMİ
YAZICI, ŞOFÖRLERDE:
MAHİR EREKE 

Büyükçekmece Birleşik Esnaf
Odası’nın yanı sıra Büyükçekmece
Şoförler Esnaf Odası’nın Ocak ayı
içerisinde düzenlediği seçimde de
başkanlar yerlerini korudu.
İSTESOB Yönetim Kurulu Üyesi de
olan Mahir Ereke 4 yıl daha
Büyükçekmece Şoförler Odası’na
hizmet etmeye devam edecek. 

GAZİOSMANPAŞA
ŞOFÖRLERDE: MUSTAFA
UZUN 

Gaziosmanpaşa Şoförler Odası
Başkanı Mustafa Uzun, oda
seçimlerinden zaferle ayrıldı.
Mustafa Uzun, seçimler sonucunu
rekor bir oyla (980) göreve
getirildi. Aynı zamanda

Odaların genel kurulları tüm hızıyla devam ediyor. Esnaf sanatkarlar
genel kurullarda önümüzdeki 4 yıllık dönem için başkanlarını seçiyor.
Esnaf sandıklara oy atarken aldığı ve alacağı hizmeti karşılaştırıyor.

Tek listenin yer aldığı Büyükçekmece’de esnafın yoğun bir şekilde
katılması, ”Esnaf odasına sahip çıkıyor” yorumlarına neden oldu.  

Ocak’ta 30 kongrede 30 başkan seçildi
BÜYÜKÇEKMECE BİRLEŞİK

RAHMİ YAZICI
BÜYÜKÇEKMECE ŞOFÖRLER

MAHİR EREKE
G.OSMANPAŞA ŞOFÖRLER

MUSTAFA UZUN
LOKANTACILAR

SAYİT KARABAĞLI
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İSTESOB’da başkan vekilliği görevini de yürüten
Mustafa Uzun, motorize odaların sorunlarını
çözmek için 2014 yılının çok önemli olduğunu
vurguladı. 

Olağan Genel Kurul’da Divan Başkanlığı’nı
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz yaparken, İBB
Başkan Vekili Ahmet Selamet de kongreye
katılarak Mustafa Uzun’a olan desteğini ve
güvenini gösterdi. 

LOKANTACILARDA: SAYİT 
KARABAĞLI 

Lokantacılar Esnaf Odası olağan genel
kuruluna lokantacı esnafı yoğun ilgi gösterirken,
Başkan Sayit Karabağlı, üyelerinden güvenoyu

Kongrelerde esnafın sorunları geniş yer bulurken, genel kurullardaki esnafın dayanışması ve 
oda başkanları arasındaki birlik gözden kaçmadı.

Ocak’ta 30 kongrede 30 başkan seçildi
ESENLER ŞOFÖRLER

HASAN AYAR
KUYUMCULAR
NORAYR İŞLER

TAKSİCİLER
Y. YAHYA UĞUR

İST. MİNİBÜSÇÜLER
KORAY ÖZTÜRK

Faik Yılmaz’ın Divan Başkanlığı yaptığı taksicilerin genel 
kurulunda Y. Yahya Uğur üyelere uzun bir konuşma yaptı.



20İstanbul Esnaf

aldı. 4 yıl daha görevinin başında
olacak Sayit Karabağlı teşekkür
konuşmasında daha mutlu ve
esnafın karlı günlere yelken
açması için elinden geleni
yapacağını söyledi.

ESENLER ŞOFÖRLERDE:
HASAN AYAR

Esenler Şoförler Esnaf Odası
Olağan Genel Kurulu’nda
Hasan Ayar yeniden başkanlığa
seçildi. Tek aday olarak girdiği
seçimde Hasan Ayar üyelerinden
tam destek alırken,
minibüsçülerin sorunlarını
çözmek için daha çok çaba
harcayacağının sözünü
verdi.

KUYUMCULARDA: 
NORAYR  İŞLER

İstanbul Kuyumcular Esnaf
Odası’nın oldukça çekişmeli

geçen olağan genel kurulunda
yeni Başkan Norayr İşler oldu.
İKO’nun 18’inci Olağan Genel
Kurulu’nda divan başkanlığını
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz yaptı.
Norayr İşler, Ahmet Karbeyaz ve
Hasan Gülaçtı’nın kıyasıya
yarıştığı seçimde, ipi önde
göğüsleyen isim İşler oldu.
Norayr İşler'in başkanlığını yaptığı
Güven ve Diyalog Grubu 358 oy
alırken, Hasan Gülaçtı grubu 300,
Ahmet Karbeyaz grubu 259 oy
aldı.

TAKSİCİLER: YAHYA UĞUR
İstanbul Taksiciler Esnaf

Odası’nın Haliç Kongre
Merkezi’nde düzenlenen olağan
genel kurulunda Y. Yahya
Uğur yeniden başkanlığa
seçildi. Yahya Uğur, sandık
sonucuna göre rakiplerini ikiye
katlayarak seçimden kesin bir

üstünlükle ayrıldı. Olağan genel
kurulda VIP taşımacılık ve korsan
taksicilik konusu, tartışmaları
fitillerken, başkan adayları
sorunun çözümüne yönelik
görüşlerini açıkladılar. İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz ve Başkan
vekili Mustafa Keskin’in divanda
yer aldığı genel kurula, İBB Başkan
Vekili Ahmet Selamet de katıldı.
Ahmet Selamet VIP taşımacılığın
taksicilere verdiği zararı fark
ettiklerini ve önlemlerini
erkenden aldıklarını ifade etti.

KARTAL ŞOFÖRLER
FİKRET ÇELİK

GÜNGÖREN BİRLEŞİK
FAİK YILMAZ

GÜRPINAR ŞOFÖRLER
HASAN SORAN

ANADOLU YAKASI
PAZARCILAR M. EMİN YARAR

ESNAF SANDIĞA GİDİYOR

Kartal Şoförler’de Başkan Fikret Çelik, üyelere hitap ederken
minibüs hatları mücadelesinin süreceğini söyledi.



İSTANBUL
MİNİBÜSÇÜLERDE: 
KORAY ÖZTÜRK

Genel kurulun yapıldığı Haliç
Kongre Merkezi’ni dolduran
İstanbul Minibüsçüler Esnaf
Odası’nın üyeleri, 4 yıl daha
başkanlık yapacak ismi seçti. İki
adaylı seçimde oyların büyük bir
kısmını alan Koray Öztürk,
başkanlığa yeniden seçildi. 

Koray Öztürk teşekkür
konuşmasında, minibüsçülerin
bekleyen sorunlarının yakında

masaya yatırılacağını ve
minibüsçülerin lehine sonuçlar
almak için elinden geleni
yapacaklarını söyledi.

KARTAL ŞOFÖRLERDE:
FİKRET ÇELİK

Kartal Şoförler Esnaf Odası’nda
başkanlığa yeniden Fikret Çelik
seçildi. Tek listenin yer aldığı
genel kurulda Fikret Çelik,
650 oy alarak güven tazeledi.
Kongrede konuşan Başkan Çelik,
Kartal’da yaşanan sıkıntıların

giderilmesi için birliktelik çağrısı
yaptı. 

ANADOLU YAKASI
PAZARCILARDA: MEHMET
EMİN YARAR

Anadolu Yakası Pazarcılar Esnaf
Odası’nın Maltepe ilçesinde dü-
zenlediği olağan genel kurulunda
iki aday yarışırken, başkan değiş-
medi. Geçerli 1021 oyun 796’sını
alan Mehmet Emin Yarar, Ana-
dolu Yakası Pazarcılar Esnaf Odası
başkanlığına yeniden seçildi.

GANYAN BAYİLERİ
FEVZİ KUVVET

KAĞITHANE BİRLEŞİK
ÖMER OSMANOĞLU

KAĞITHANE ŞOFÖRLER
KEMAL SARI

YENİBOSNA BİRLEŞİK
ZEKİ BAKIR

ESNAF SANDIĞA GİDİYOR
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FAİK YILMAZ, YILIN İLK
ZAFERİNİ GÜNGÖREN’DE
ALDI

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
Güngören Birleşik Esnaf
Odası’ndaki seçimler sonucu
yeniden başkanlığa seçildi. Olağan
genel kurulda desteklerinden
ötürü Güngören esnafına teşekkür
eden Faik Yılmaz, ”Bir Güngörenli
olduğumu asla unutmadım.
Burası benim çıraklık
dönemimin geçtiği semttir.
İSTESOB’da ve TESK’de de sizleri
layıkıyla temsil etmeye çalıştım
çalışmaya da devam edeceğim”
dedi.

GÜRPINAR ŞOFÖRLERDE:  
HASAN SORAN

Gürpınar Şoförler Esnaf
Odası’nın 8. Olağan Genel
Kurulu’nda başkanlığa
yeniden Hasan Soran
seçildi.

Tek listenin yer aldığı genel
kurulda divan başkanlığını
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz
yaptı. Beylikdüzü Kaymakamı
Mesut Demirkol esnaf odaları ile
daha çok bir arada olmaları
gerektiğini belirtirken, yeni
dönemde görev alacak
isimlere destek vereceklerini
söyledi.

SPOR TOTO VE GANYAN
BAYİLERİNDE: FEVZİ
KUVVET

İstanbul Spor Toto ve Ganyan
Bayileri Esnaf Odası’nın İSTESOB
birlik binasında gerçekleşen
olağan genel kurulu sonucunda
Fevzi Kuvvet başkanlığa ikinci kez
seçildi. İSTESOB Başkan Vekili
Mustafa Uzun’un divan
başkanlığını yaptığı genel kuruda
iki liste yarışırken, Başkan Fevzi
Kuvvet 84 oy aldı.

KAĞITHANE’DE: ÖMER
OSMANOĞLU

Kağıthane Birleşik Esnaf

Kuyumcular Odası’nın olağan genel kurulunda bankaların altın satmaya başlaması tartışma konusu oldu.
Başkan adayları bankaların tutumunu eleştirdi.

İST. MARANGOZLAR 
YAVUZ KARAMÜRSEL

ELEKTRİK TEKNİSYENLERİ
OSMAN YEŞİLYURT

FIRINCILAR
FAHRİ ÖZER

TERLİKÇİLER
HALİL TURHAN
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İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz seçim maratonuna Güngören Birleşik
Esnaf Odası’nda tek liste olarak girdiği genel kurulla başladı.

Odası’nın olağan genel kurulunda
başkanlık için iki isim yarıştı. Baş-
kanlığa yeniden Ömer Osmanoğlu
seçilirken, Osmanoğlu seçimler
sonucu rakibine büyük fark attı.
Ömer Osmanoğlu 270 oy alırken,
Necmi Durak 99 oyda kaldı. Ömer
Osmanoğlu, Kağıthane esnafı ile
bütünleştiklerini önümüzdeki
dönem de var güçleriyle mücadele
edeceklerini söyledi.

KAĞITHANE ŞOFÖRLERDE:
KEMAL SARI 

Kağıthane Şoförler Esnaf
Odası'nın olağan genel kurulu
oldukça çekişmeli geçti. Akın Atlı

ile Kemal Sarı'nın yarıştığı seçim-
lerin galibi Kemal Sarı oldu. Kemal
Sarı üyelerden 568 oy alırken, Akın
Atlı 498 oy aldı. Daha önce esnaf
odasının başkan vekilliği görevini
yürüten Kemal Sarı, yeni dönemde
Kağıthane Şoförler Esnaf Odası'nın
yeni başkanı oldu.

YENİBOSNA’DA: ZEKİ BAKIR
Yenibosna Birleşik Esnaf

Odası'nın seçimli olağan genel
kurulunda tek liste yer aldı. Zeki
Bakır, yeniden başkanlığa seçilir-
ken, bir anlamda da güven tazeledi.
Yaptıkları faaliyetleri ve yeni dönem-
deki planlarını açıklayan Zeki Bakır,
desteklerinden ve güvenlerinden
dolayı üyelerine teşekkür etti.

MARANGOZLARDA: YAVUZ
KARAMÜRSEL

Marangozlar Esnaf Odası’nın

olağan genel kurulunda iki liste
yarıştı. M. Recep Turan ve Yavuz
Karamürsel’in yarıştığı seçimler
sonucunda sandıktan zaferle
ayrılan isim Yavuz Karamürsel oldu.
Olağan genel kurulunda sektörün
sıkıntıları gündeme taşınırken,
Karamürsel bu sorunların
üstesinden gelmek için var gücüyle
savaşacaklarını belirtti. Sandık
sonuçlarına göre Yavuz Karamürsel
91, M. Recep Turan 82 oy aldı.

ELEKTİRK
TEKNİSYENLERİNDE:
OSMAN YEŞİLYURT

Elektrik Teknisyenleri Esnaf
Odası’nın üç aday arasında
gerçekleşen genel kurulunda zafer
Osman Yeşilyurt’un oldu. 309 oyla
yeniden seçilen Osman
Yeşilyurt’un en büyük rakibi
Mehmet Altınay 223 oy aldı.

BAYRAMPAŞA BAKKALLAR
MİSİM SARIŞAN

DOLAYOBA BİRLEŞİK
ARSLAN METİN

ESENLER BİRLEŞİK
ŞÜKRÜ ŞAHİN

SEFAKÖY ŞOFÖRLER
İHSAN ÇELİKBAŞ
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Yeşilyurt, büyük bir sorumluluk
taşıdıklarını, verilen görevi
layıkıyla yerine getireceklerini
ifade etti. 

FIRINCILARDA:
FAHRİ ÖZER 

Fırıncılar Esnaf Odası’nın 26
Ocak Pazar günü gerçekleşen
olağan genel kurulundan
beklenen oldu ve Fahri Özer 4 yıl

daha görev yapmak üzere
başkanlığa seçildi. Bir önceki
dönemde yaptıkları faaliyetleri
anlatan Özer, yeni dönemde de
fırıncının haklarını korumak için
yoğun mesai harcayacaklarını
söyledi. Genel kurulda söz alan
esnaf odası üyesi fırıncılar da
esnafın genel sorunlarını
kongrede dile getirdi ve çözüm
getirilmesini istedi.

TERLİKÇİLERDE: 
HALİL TURHAN

İstanbul Terlik İmalci
Sanatkarları Esnaf Odası Olağan
Genel Kurulu’nda Başkan Halil
Turhan 4 yıl daha görev yapmak
için üyelerin desteğini aldı. İki
listenin yer aldığı seçimlerde Halil
Turhan 52 oy alırken, Mustafa
Aslan 24 oy aldı. Halil Turhan,
esnaf odasının zor günler

Olağan genel kurullar, hararetli tartışmalara sahne olmasına rağmen saygı ve 
hoşgörü çerçevesinde sürdürüldü.

İST. PAZARCILAR
MESUT ŞENGÜN

AYAKKABI SATICILARI
YAŞAR HANGÜN

KARTAL BERBERLER
ADEM ETİRLİ

KARTAL PAZARCILAR
METE BOYRAZ
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geçirdiğini belirtirken, bu durumu
tersine çevirmek için mesai
harcayacaklarını dile getirdi. 

BAYRAMPAŞA
BAKKALLARDA: MİSİM
SARIŞAN 

Bayrampaşa Bakkallar
Mezeciler ve Tekel Bayileri Esnaf
Odası Olağan Genel Kurulu’nda
tek liste yer aldı. Başkan Misim

Sarışan 4 yıl daha görev alabil-
mek için üyelerin desteğini aldı.
Misim Sarışan, esnafın durumu-
nun hiç iç açıcı olmadığını belir-
tirken, etkin bir mücadele için el
birliği yapılması gerektiğini söyledi.

DOLAYOBA’DA:  
ARSLAN METİN

Dolayoba Birleşik Esnaf
Odası’nın Başkanı Arslan Metin

olağan genel kurul sonucu
yeniden başkanlığa seçildi. 26
Ocak Pazar günü gerçekleşen
genel kurulda tek liste yer aldı.
Genel kurulda konuşan Arslan
Metin, üyelerine duydukları
güvenden ve verdikleri destekten
ötürü teşekkür etti.

ESENLER’DE: ŞÜKRÜ ŞAHİN
Esenler Birleşik Esnaf

İst. Pazarcılar Esnaf Odası Başkanı Mesut Şengün yönetim
kurulu üyeleri ile birlikte esnafın karşısına çıktı.

Esenler Şoförler Esnaf Odası’nın kongresinde Hasan Ayar’la
birlikte üyelere seslenen Faik Yılmaz, UKOME’de minibüsçüler

adına büyük mücadele verdiklerini söyledi.

30 odanın kongresinde 4 başkan
değişti. Kuyumcularda Norayr
İşler, Marangozlarda Yavuz
Karamürsel, Esenler’de Şükrü
Şahin ve Kağıthane Şoförlerde
Kemal Sarı yeni başkan oldular.

DERİ KONFEKSİYON
AZİZ ŞENTÜRK

PASTACILAR
MUZAFFER ŞENER
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SEÇİM
E S N A F  Ü Y E L E R     BA Ş K A N L A R I N I  S E Ç İ YO R . . .

Odası’nda görev değişikliği
yaşandı. Eski Başkan Önaldı
Özsoy yeniden başkanlığa aday
olmazken, Başkan Vekili Şükrü
Şahin yapılan seçim sonucu esnaf
odasının yeni başkanı oldu. Genel
kurulda üç liste yarıştı. Adaylardan
Emrullah Erkul 171, Arslan
Arslan 169 oy alırken, Şükrü
Şahin zaferini 201 oyla elde etti.

SEFAKÖY ŞOFÖRLERDE:
İHSAN ÇELİKBAŞ 

Sefaköy Şoförler Esnaf
Odası’nın 26 Ocak Pazar günü
gerçekleşen seçimli olağan genel
kurulundan sürpriz çıkmadı.
İhsan Çelikbaş yeniden
başkanlığa seçilirken, minibüsleri
bekleyen çok ciddi sorunlar

hakkında esnafını bilgilendirdi.
UKOME ile yapılan görüşmelerde
mesafe katettiklerini ama sonuç
alamadıklarını söyleyen Çelikbaş,
yeni dönem için umutlu konuştu.

İSTANBUL 
PAZARCILARDA: 
MESUT ŞENGÜN 

27 Ocak Pazartesi günü Sinan
Erdem Spor Salonu’nda
gerçekleşen kongrede, İstanbul
Pazarcılar Esnaf Odası üyeleri
başkanları Mesut Şengün’e sahip
çıktı. Yeninden başkanlığa seçilen
Mesut Şengün, pazar yerleri ile
ilgili ciddi bir çalışma
yürüttüklerini, belediyelerin de
desteğini beklediklerini söyledi.
Olağan genel kurula katılan İBB

Başkan Vekili Ahmet Selamet,
pazarcılardan esnaflığın yüz akı
olarak bahsederken, modern
Pazar alanları için kolları
sıvadıklarını dile getirdi.

AYAKKABI SATICILARINDA:
YAŞAR HANGÜN

28 Ocak Pazar günü Türkiye
Gazeteciler Cemiyeti Burhan Felek
Toplantı Salonu’nda bir araya
gelen Ayakkabıcılar Esnaf Odası
üyeleri, başkanları Yaşar
Hangün’le yola devam kararı aldı.
Yaşar Hangün kongre üyelerine
ilgi ve desteklerinden ötürü
teşekkür etti. Yaşar Hangün,
mesleki sorunların her gün
yeni bir boyut kazandığını ifade
etti ve dayanışma içinde
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olunması çağrısında bulundu. 

KARTAL BERBERLERDE:
ADEM ETİRLİ

Kartal Kadın ve Erkek
Berberleri Esnaf Odası’nın olağan
genel kuruluna yoğun ilgi
gösteren üyeler, Adem Etirli
isminde birleşti. Yeniden
başkanlığa seçilen Adem Etirli,
üyelerinin güveni karşısında
mutlu olduğunu ifade ederken,
sorumlulukların da arttığını
söyledi.

DERİ KONFEKSİYONCULARDA:
AZİZ ŞENTÜRK

İstanbul Deri Süet Konfeksiyon
Terzi Esnaf ve Sanatkarlar Odası
seçimli olağan genel kurulunda

başkanlığa yeniden Aziz Şentürk
seçildi. İSTESOB’un birlik
binasında gerçekleşen genel
kurulda divan başkanlığını
İSTESOB Başkan Vekili Mustafa
Uzun yaptı. Aziz Şentürk, sektörel
kan kaybına uğradıklarını, kalıcı
çözümler üretmek için
önlerindeki 4 yılın çok önemli
olduğunu ifade etti.

PASTACILARDA: 
MUZAFFER ŞENER

İstanbul Şekerci Pastacı Helvacı
Tatlıcı ve Şekerli Mamüller Esnaf
Odası olağan genel kurulunda
oda üyeleri Muzaffer Şener’de
karar kıldı. Muzaffer Şener yeni
dönemde yapacaklarını
anlatırken, üyelerin desteği

sayesinde daha iyi günlere imza
atacaklarını söyledi. Şekerci
Pastacı Helvacı Tatlıcı ve Şekerli
Mamüller Esnaf Odası Fatih’te
gerçekleşen kongresinde divan
başkanlığını İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz üstlendi.

KARTAL PAZARCILARDA:
METE BOYRAZ

Kartal Umum Seyyar Pazarcılar
Esnaf Odası olağan genel
kurulunda üç liste yarıştı. Esnaf
odası üyeleri büyük çoğunlukla
başkanları Mete Boyraz’a sahip
çıkarken, Boyraz yeni dönemde
yapacaklarını paylaştı. Kongrede
Mete Boyraz 223 oy alırken, diğer
adaylar Veysel Aydoğdu 165,
Bekir Özdemir 74 oy alabildi. 

E S N A F  Ü Y E L E R     BA Ş K A N L A R I N I  S E Ç İ YO R . . .

PAZARCILAR SİNAN ERDEM’E AKIN ETTİ: İstanbul Pazarcılar Esnaf Odası Genel Kurulu, Sinan Erdem Spor
Salonu’nda kalabalık bir üye topluluğu önünde yapıldı. 
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İOSB Genel Kurulu yine coşkuluydu..İş Sağlığı ve Güvenliği Yasası 1 Şubat’ta başladı

YILMAZ, ”YASA, ESNAF
İÇİN YENİ BİR KÜLFET”

Küçük bir dükkanda
kendisi dışında bir işçi
çalıştıran esnaf, bu yasa

için bir doktor ve iş güvenliği
uzmanı ile anlaşma yapmak duru-
munda. Bu konuda bakanlıktan
yetkili doktor ve iş güvenliği
uzmanı çalıştıran “Ortak Sağlık
Güvenlik Şirketleri” işyerlerinden
aylık ücret olarak en düşük 250-
300 TL ücret talep etmekteler. Bu
anlaşmaları yapmayan işyerleri
1 Şubat’tan sonra yakalandıkları
takdirde 1 işçi için 5 bin lira ceza
ödemek zorunda kalabilecek.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
yasanın hazırlanışında abartı
olduğunu belirterek “tehlikeli”
sınıfındaki meslek gruplarının
yeniden gözden geçirilmesi
gerektiğini söyledi. Yılmaz, “Bir
berber tehlikeli sınıfına soku-
luyor. Gerekçe “çalışanın ayağı-
na kablo takılıp düşebilir” şek-
linde. Berber yanında çalışanla-
rın iş sağlığı ve güvenliği
konusunda ne gibi sıkıntılar
doğduğu konusunda örnek bile
yok. Gelir seviyesi en düşük olan
berber esnafına aylık 200-250
lira külfet getirilmesini şimdilik
erken buluyoruz. Çünkü bir
berber, bir kasap Bağkur
primini ödeyemezken bu yük

esnafımızı sıkıntıya sokacak”
şeklinde konuştu. 

Bu yeni uygulamada devletin
katkısı olması gerektiğini belirten
Faik Yılmaz, “Devlet desteği
çalışanın maaşının yüzde 1.4’ü
oranında. Yani bin lira maaşı
olan işçi için devlet 14 lira destek
verecek. Oysa işyeri, bir işçi için
aylık 250-300 lira ödeme külfeti
altına giriyor. Burada devletin 14
lira desteğinin sözü olmaz.Yani
devletin desteği devede kulak
anlamına geliyor” dedi.

Esnafın her çalışan için aylık 390
lira SGK primi ödediğine dikkat
çeken Faik Yılmaz, bir defa bu
yasanın uygulanmasından önce
küçük esnafın üzerindeki maliyet
yükünün azaltılması gerektiğini
söyledi. Yılmaz şunları söyledi,
“390 liralık SGK prim yükü
küçük esnaf için bu yasayı
desteklemek amacıyla 200
liraya düşürülse. Hem yasa
uygulanır, hem de istihdam
daha da artar. Eğer yasa bu
şekliyle uygulanırsa esnaf bu
külfetten kurtulmak için
yanında çalıştırdığı elemanı
işten çıkaracak. O zamanda yasa
devletin istihdam politikasına
ters düşecek.”

İstanbul’da odaya kayıtlı ve

kayıtsız 10 binden fazla berberin,
yine 10 binin üzerinde kuaförün
ve 3 binin üzerinde de kasabın
faaliyette bulunduğunu belirten
Faik Yılmaz, bu kadar işyeri için
hekim ve iş güvenliği uzmanı
bulmanında zor olduğunu söyledi.
Mevcut hekim ve iş güvenliği
uzmanının büyük işyerleri ve
sanayi kuruluşlarıyla sözleşme
yaptığını belirten Yılmaz, bu
konuda rakamsal veriler elde
edilmeden yasanın uygulamaya
geçirilmesinin ayrı bir handikapa
yol açacağını dile getirdi.

Türkiye genelinde 60 binden
fazla berber, 50 bini aşkın kuaför ve
yine 30 binden fazla kasap esnafı
bu yasa yüzünden önemli bir
külfetle karşı karşıya kalmış oldu.

6331 Sayılı İş Sağlığı ve İş Güvenliği Kanunu 1 Şubat’ta uygulanmaya başlıyor.
Kanun gereği “tehlikeli” sınıfına giren berber, kuaför ve kasap gibi küçük 
işyerleri, bir hekim ve iş güvenliği uzmanı ile anlaşma yapmak zorunda.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
1 Şubat’ta uygulanan yasanın ve

bununla  ilgili denetimlerin
esnafa külfet getirdiğini söyledi.
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Birlik ve beraberlik mesaj-
larının verildiği genel
kurula; İstanbul Valisi

Hüseyin Avni Mutlu, İBB Başkan
Vekili Ahmet Selamet, Bilim, Sanayi
ve Teknoloji İl Müdürü Hilmi Sezer,
Başakşehir Kaymakamı Fatih
Kocabaş, Başakşehir Belediye
Başkanı Mevlüt Uysal, İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz ve kooperatif
başkanları katıldı.

Nihat Tunalı, İkitelli Organize
Sanayi Bölgesi’ne katkıda bulunmuş
isimlere teşekkür ederek başladığı
konuşmasında, geçen 4 yılda
yaptıklarını anlattı. Nihat Tunalı,
“OSB sınırları içerisinde yapılacak
yapılardaki denetim ücretlerine
% 75 oranında indirim yapılması-
nı öngören yönetmeliğin

çıkarılmasına öncülük ettik.
Başakşehir ilçesi sınırlarında
kalan 35 kooperatifimizin emlak
rayiç bedellerinde % 35’e varan
indirim yapılmasını sağlayarak,
önümüzdeki dört yıl içerisinde
gayrimenkullerinizin,
arsalarınızın vergilerinin daha az
bir bedelle ödenebilmesine
imkan yarattık” dedi.

Nihat Tunalı’dan sonra söz alan,
İstanbul Valisi Hüseyin Avni Mutlu
ise; “Türkiye’nin katma değerine
ve Cumhuriyetimizin 100.
yılındaki ideallerine ulaşmak için
sabırla, fedakarlıkla çaba
gösteren sanayicimize,
üreticimize hizmet edebilir bir
yönetim sergileyebilmek en
büyük arzumuz olmuştur” dedi. 

Konuşmaların ardından Nihat
Tunalı’nın Genel Kurul’a sunduğu
liste oylandı ve oy birliğiyle kabul
edildi. Yeni Müteşebbis Üyeleri;
Nihat Tunalı, H.Tahsin Karagöz,
Nedim Çırpıcı, Mustafa
Aslankaya, Sebahattin Kayas,
Vural Koç, Cemal Bacakçı ve
Hasan Kılınçarslan olarak
belirlendi.

İOSB Genel Kurulu yine coşkuluydu..

İkitelli Organize Sanayi Bölgesi Başkanlığı Olağan Genel Kurulu’nda,    
Nihat Tunalı’nın Genel Kurul’a sunduğu müteşebbis heyet listesi oy 
birliğiyle kabul edildi. 

YILMAZ, ”YASA, ESNAF
İÇİN YENİ BİR KÜLFET”

İOSB BAŞKANLARI
NİHAT TUNALI’YA DEVAM DEDİ

Nihat Tunalı



Odaların olağan genel kurulları Ocak
ayından itibaren yapılmaya baş-
landı; Mart ayı sonunda da

bitecek. Mayıs ayında ise Birlik olağan genel
kurulu yapılacak. O nedenle 2013 yılı içinde
bu konu geniş ve ayrıntılı olarak,
seminerler düzenlenerek, birebir görüşerek
ve elektronik ortamda geniş şekilde anlatıldı.
İSTESOB bünyesinde oluşturulan Seçim
Bürosuna, genel sekreterliğe, yazı işleri
müdürlüğüne ve hukuk müşaviri olarak
bana, çeşitli sorular yöneltilmektedir.
O yüzden bu yazıda sıkça sorulan soruların
cevabını tekrarlamanın yararlı olacağını
düşünüyorum.

GENEL KURULA KATILMA HAKKI
Genel kurul toplantı tarihinden en az altı ay

önce odaya kaydolmuş ve bakanlık esnaf ve
sanatkarlar veri tabanından, ilgili esnaf ve
sanatkarlar meslek kuruluşları tarafından
alınacak genel kurula katılacaklar listesine
dahil olan üyelerin genel kurula katılma hakkı
vardır.

Genel kurula katılacaklar listesi ve belgeler
genel kurul toplantısından en az 22 gün önce
ilçe seçim kuruluna verilir. Hakim gerektiğinde
ilgili kayıt ve belgeleri de getirtip incelemek
suretiyle genel kurul üyelerini içeren listeyi
iade eder. Bu liste yedi gün oda merkezinde,
genel kurulun yapılacağı yerde ve bakanlık
esnaf veri tabanında ilan edilir. Bu yedi günlük

askı süresinde her gün için ayrı ayrı tutanak
düzenlenir. Listeye üyeler ve ilgililer itiraz
edebilir. Hakim itirazı en geç iki gün içinde
kesin olarak karara bağlar ve genel kurula
katılacaklar listesi böylece kesinleşmiş olur.

SEÇİLME HAKKI
5362 sayılı Esnaf ve Sanatkar Meslek

Kuruluşları Kanunu’nun 50’inci maddesi
seçilme şartlarını belirlemiştir. Bu maddenin
(c) ve (d) bentleri
birleştirilerek,
23.01.2008 tarih ve
5728 sayılı kanunun
573’üncü madde-
siyle değiştirilmiştir.
Değiştikten sonra
iki yıllık ceza
süresi beş yıla
çıkarılmıştır.
Cezalar affa uğramış veya tecil edilmiş ol-
salar bile ibaresi kaldırılarak bu gibi durum-
ların seçilmeye engel teşkil etmeyeceği
yönünde değişiklik yapılmıştır. Tabiatıyla
kararın açıklanmaması da lehe bir durumdur.
Keza, disiplin cezaları en ağırı olan uzun
süreli ceza alsa dahi seçilmeye mani
olmamaktadır.

Not: Oda organlarına seçilme şartlarını
belirten 5362 sayılı Kanunun 50’inci maddesi,
yukarıda belirttiğimiz değişikliklerle birlikte
aynen devam etmektedir.

HUKUK KÖŞESİ

SEÇME VE SEÇİLME
HAKKI Av. Ahmet Kemal 

FERLENGEZ
Hukuk Müşaviri
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VIP TAKSİLER
DAMALI OLUYOR

İTEO Başkanı Yahya Uğur’un
‘beyefendi taksicilik geri
gelinceye kadar’ felsefesiyle

gündeme taşıdığı ve İBB Başkanı
Kadir Topbaş’a sunmuş olduğu
Damalı Taksi projesi uygulamaya
geçiliyor. Uygulamanın amacı
vatandaşlara hem konforlu ve
kaliteli otomobillerle taksicilik
hizmeti sunabilmek.

Projenin özelliği, hizmeti
İstanbul’da bulunan 17 bin 395
taksinin içerisinde sadece bu işe
talip olanların yapabilecek olması.
Böylece taksilerde kalite standardı
yükseltilerek, bu hizmeti tercih
eden müşterilerin özel bir
taksimetre ücretlendirmesi ile
konforlu ulaşımı sağlanmış olacak.
Aynı zamanda İTEO’nun
çalışmalarıyla çıkarılmış olan
korsan taşımacılıkla mücadele
yasası sonrasında sayıları büyük
ölçüde azalan korsan taşımacıların
da önüne geçecek olan proje
taksilerde VIP kalitesini gündeme
getirecek.

İTEO Başkanı Yahya Uğur
gönüllülük esası ile hayata
geçirilecek olan projenin hem
İstanbulluya hem de taksici
esnafına büyük katkıları olacağını
belirtti. Uğur proje hakkında
şunları söyledi: “Göreve
geldiğimiz günden itibaren

yaptığımız çalışmalar hem
araçlarımızın kalitesini
yükseltmek hem de müşterimize
sunduğumuz hizmetin
konforunu artırmak içindi. Daha
önce İBB Başkanımız Sayın Kadir
Topbaş’la görüştüğümüz, var
olan taksiler içerisinden
seçilerek özel hizmet sunacak
‘Damalı Taksi’ler oluşturulması
yönündeki projemiz artık hayata
geçirilmeye hazır.
Proje uygulanırken
mevcut taksiler
içerisinden
gönüllülük esası
gözetilecek. İBB’ye
sunmuş olduğumuz
önerimizde VIP
hizmet sunacak olan
Damalı taksilerin en
az B ve üzeri
segment araçlarla
yapılması ve en az
yüzde 25 fazla tarife
ile hizmet sunması
talebimiz mevcut.
Aynı zamanda bu
araçlarda çalışacak
şoförlerimizin
mesleki yeterlilik
belgesi almış olması
şartını da
arayacağız. Böylece
taksilerimizle lüks

otomobil ile yolcu taşımacılığı
konseptini hayata geçireceğiz.
Araçlarımızın daha lüks,
konforlu ve güvenli olması ve
çalışanların belli standartlar
dahilinde kayıt altına alınmış
olması zaman içerisinde
kendiliğinden gelişecek
dolayısıyla taksi hizmet kalitesi
de buna bağlı olarak
yükselecek.”

İstanbul Taksiciler Esnaf Odası (İTEO) Başkanı Yahya Uğur’un daha önce
gündeme getirdiği ve İBB Başkanı Kadir Topbaş ile uzun süre üzerinde
çalıştıkları ‘Damalı Taksi’ projesi hayata geçiyor.
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Yahya Uğur

HABER
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HABER

İstanbul Birliği’ni ziyaret eden
Trabzon Birlik Başkanı Metin
Kara, esnafın sorunlarına

değinmeden, özeleştiri bağlamında
yapması gerekenler olduğunu
söyledi. Kara, çatı kuruluşların
sorumluluklarını hatırlayıp, esnafı
daha güçlü bir şekilde savunmasını
istedi. Kara şöyle devam etti:
”İşaret ettiğim kurumlar TESK ve
TESKOMB. TESK esnafın idari
yapısını temsil ederken,
TESKOMB ise finansman görevini
yerine getiriyor. Burada

kurumları ayırmaya gerek yok.
Sonuçta hizmet ettiği kesim aynı.
Hepimizin hedefi esnaf, öyleyse
tek yumruk halini alıp,
mücadelemizi beraber
vermeliyiz. Bu kurumlarda
çalışan insanların iyi niyetinden
şüphe yok. Ama zaten bu
bireysel değil, kurumsal bir
sorun olarak karşımızda
duruyor.”

Kara, güçlü bir esnaf
teşkilatının, hak mücadelesinde ve
sorunların aşılması noktasında

daha başarılı olacağı görüşünü
paylaştı.

4 BİN YILLIK ESNAFLIK
GEÇMİŞİ VAR

Metin Kara, Trabzon’da
gerçekleştirmek istediği en büyük
arzusunun kurumsallaşmak
olduğunu açıkladı. 4 bin yıllık bir
şehir olan Trabzon’da artık işlerin
kişilere dayalı değil, kurumların
sürdürebilir politikası sayesinde
halledileceğini söyledi.

Kurumsallaşmanın, faaliyetlerin,

Metin Kara, İSTESOB’u ziyaretinde Faik Yılmaz’la bir araya geldi ve esnafın sorunlarının çözümünde 
el birliği yapacaklarını dile getirdi.

Trabzon Birlik Başkanı Metin Kara,
“HAKKIMIZI SAVUNAMIYORUZ”

Trabzon Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği Başkanı Metin Kara, esnafın
haklarını savunması gereken kurumların yetersiz kaldığı eleştirisinde 
bulunurken, TESKOMB ve TESK’in aynı çatı altında toplanması gerektiğini
belirtti.
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kişilerin varlığına bağımlı olmadan
sürdürebilmesini ve
geliştirebilmesini sağlayan bir yapı
olduğunu söyleyen Kara,
”İstiyorum ki, Metin’e göre farklı,
Ahmet’e göre farklı uygulamalar
olmasın. Bizim arkamızdan
gelenler, bizim yaptıklarımızın
üstüne katarak devam etsin,
yıkıp baştan inşa etmeye
çalışmasın. Ne yazık ki, iyi niyetli
çabalara rağmen bugüne kadar
böyle devam edildi. Şimdi bir
yapılanma içindeyiz. İlk olarak
hizmet binamızı yeniledik. Şimdi
daha iyi hizmet nasıl verebiliriz,
artı sağlayabileceğimiz konular
nelerdir, Trabzon esnafı hangi
konularda sorun yaşıyor? Bunları
belirleyip, ona göre hareket edip,
yol haritamızı belirleyeceğiz. Bu
bir strateji değil, çağın gereğidir.
TESOB olarak kurumsulaşmayı
ilk ve en önemli hedefimiz
belledik.” 

İSTANBUL ANADOLU 
FARKI KALMADI

Metin Kara, İstanbul’un esnaf
olarak yetiştirdiği ve Trabzon’a ihraç
ettiği bir başkan. Mesleki
kariyerinin büyük bir kısmını
Gedikpaşa’da geçiren Metin Kara,
şaşalı günlerin geride kaldığını acı
bir tespit olarak sundu. Esnaflığın
zirve yaptığı dönemlere şahit
olduğunu söyleyen Kara,
İstanbul’un bir zamanlar
Anadolu’dan çok önde olmasına
rağmen, bugün aralarında bir farkın
kalmadığını iddia etti.

Tüm Türkiye’de esnafın aynı
sorunlarla boğuştuğunu
savunan Kara, akıbetin herkes için
kötüye gittiğini belirtti. AVM
furyasının tüm yurtta estiğini
ifade eden Kara, AVM’leri
süpermarketleri çağın getirdiği
bir sonuç olarak görmelerine
rağmen, bu furyanın biraz

dizginlenmesi gerektiğinin altını
çizdi.

Bu noktada ortak hareket
etmenin bir seçim değil, zorunluluk
olduğunu söyleyen Kara, çözüm
yolunu ise Perakende Yasası’nda
gösterdi. Perakende Yasası’nın
alarm seviyesinde bir aciliyet arz
ettiğini ifade eden Kara,
”Perakende sektörü her sabah bu
yasanın haberi ile uyanıyor ama
şu ana kadar hayata geçen bir
şey yok. Bizler dahil, esnafın
büyük bir bölümü bu yasaya bel
bağlamış durumda. Devletimize
güveniyorum ve esnafını hayal
kırıklığına uğratmayacağını
umuyorum. Neticesinde
Perakende Yasası bir yerde
esnafın tutunacağı son dal.
Eğer o dal da elimizde kalırsa
sonu kaybederiz” şeklinde
konuştu.

Trabzon Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği hakkında bilgiler
veren Kara, birliğe bağlı 50 esnaf
odası bulunduğunu ve 60 bin esnaf
sanatkar bulunduğunu belirtti.
Kara Karadeniz’in en gelişmiş
şehirlerinden olan Trabzon’un esnaf
sayısında kan kaybı yaşadığı
bilgisini paylaştı.

TURSİTLERE YANLIŞ YAPAN
ŞEHRİNE İHANET EDER

Trabzon’da yoğun bir artışın
yaşandığı Arap turizmi konusunda
TESOB Başkanı Metin Kara önemli
açıklamalarda bulundu.

TESOB başkanı Metin Kara
turizmde istenen hedeflere
ulaşılması noktasında devletin-özel
sektörün ve sivil toplum
kuruluşlarının iyi niyetli çalışmalar
içinde olduğunu ve bunun
karşılığını da aldığını hatırlatarak
“Turizm konusunda ne kadar
başarılı ve samimi olursak
kazanan Trabzon olur. Turizm
konusunda her geçen gün
kendimizi yenilemek ve çağa
ayak uydurmak zorundayız”
dedi.

Trabzon’da esnafın ahilik kültürü
gereği nereden gelirse gelsin yerli
ve yabancı turistlere aynı gözle
baktığını ve bu hususa dikkat
edildiğini dile getiren TESOB
Başkanı Metin Kara, “Bizim fiyat
tarifemiz bu şehirde yaşayanlara
olduğu gibi ilimize gelen bütün
misafirlere aynıdır. Eğer bu
noktada yanlış yapılırsa zararını
hepimiz çekeriz” sözleriyle
görüşlerini noktaladı.

“PERAKENDE YASASI BİR ALARMDIR”

Metin Kara, en büyük sorunu AVM’ler olarak görürken, hakkaniyetli bir
Perakende Yasası’nın esnafa nefes aldıracağını belirtti.
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Pazarların, yüzde 90’na
varan oranlarda sokak
veya cadde aralarında

olduğu kaydeden Anadolu Yakası
Pazarcılar Odası Başkanı Mehmet
Emin Yarar, bu durumundan hem
vatandaşın hem de pazarcıların
rahatsız olduğunu söyledi.
Vatandaşın, gürültüden, kirlilikten
şikayetçi olduğunu belirten Yarar,

esnafın ise trafik ve tezgah
kurmakta yaşadığı sıkıntılardan
dert yandığını söyledi. Yarar,
İstanbul’daki semt pazarı sayısının
385 olduğunun bilgisini verdi.

Yarar, modern, kalıcı semt
pazarları isteme gerekçelerini şu
ifadelerle açıkladı: ”Ülkemizin her
açıdan en büyüğü ve Dünyamız
üzerinde de sayılı metropolü

olan milyonlarca insanımızın
yaşamını sürdürdüğü İstanbul’da
semt pazarlarımızın %90’ı cadde
ve sokak aralarında faaliyetini
devam ettirmekte ve bu
pazarlarımız da Devletimize
vergisini ödeyen tüm üzerine
düşen kanuni müeyyidelerini
yerine getirerek Odalarımıza
kayıtlı olan, bunun yanında

PAZARCILAR SEMT 
ÇARŞILARI İSTİYOR

“Pazarcılar sokak aralarından kurtulmak istiyor.” Bu sözler Anadolu Yakası
Pazarcılar Odası Başkanı Mehmet Emin Yarar’a ait. Yarar, pazarcı esnafının
sokak ve caddelerden çıkıp daha modern, altyapısı olan pazar yerlerine
kavuşmak istediğini aktardı.

Mehmet Emin Yarar, sık sık pazar yerlerini geziyor ve esnafın sorunlarına kalıcı çözümler arıyor.
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oluşturduğu büyük istihdamla
binlerce insanımıza iş ve aş
kapısı olan üyelerimizin elbette
ki gelişen ve globalleşen
Dünyamız çağında faaliyetini
daha rahat, modern çağımızın
gereğine uygun alanlar ve
mekanlarda olamayışından
kaynaklı olarak günümüz Semt
Pazar’larımızda çok ciddi
anlamda sorunlar yaşamaktadır.
Pazarlar, cadde ve sokak
aralarında oluşundan dolayı, bu
mıntıkada oturan
vatandaşlarımızın yaşadığı
rahatsızlıklar bizim de hareket
alanımızı kısıtlıyor.”

Yarar, kentsel dönüşüm
projelerinin bir fırsat olduğunu
belirterek, Pazar yerlerinin
oluşturulabileceğini, kentsel
dönüşümün uygulanmadığı
ilçelerde ise halkın kolayca
ulaşabileceği noktalarda Pazar
yerleri kurabileceğini ifade etti.

Yarar, pazarcılar için yeterli
derecede kamu alanları üretilmesi
halinde büyük bir ekonomik atılım
olacağını ve ileride doğabilecek
büyük sosyal faciaların önüne
geçilebileceğini de sözlerine ekledi.

Yarar, semt pazarları ile ilgili
yaşanan sıkıntıların bir benzerinin
hallerde yaşandığını dile getirdi.

Kadıköy halinden örnek veren
Yarar, pazarcıların ne şartta

çalıştığını öğrenmek isteyenin
gidip Kadıköy Sebze Meyve
Hali’ne bakabileceğini söyledi.

“İSTANBUL BAŞKA BİR
DEVLET Mİ?”

Mehmet Emin Yarar’a bu soruyu
sordurtan nedenleri öğrenmek
istediğimizde, ülkedeki çarpık
düzen gün yüzüne çıkıyor. Yarar’ı
isyan ettiren nedenler, hamal
ücretlerinden, yük taşıyan
araçlarının şehir içine giriş çıkış
saatleri sebebiyle oluşan karışıklığa
ve belediyelerin süpermarketlerin
istediği tezgah açmasına kadar
uzanıyor.

Yarar eleştirilerini şu sözlerle
ifade etti: ”İstanbul dışında hiçbir
şehirde, hallerde hamaliye ücreti
alınmıyor. Ne hikmetse İstanbul
sanki başka bir devleti ve
kanuna bağlıymış gibi haksız bir
şekilde alınan bu ücret kabul
edilebilir değil. Kasa başı alınan
bu ücret pazarcı esnafımızın
günde 100-150-200 TL gibi
açıdan kayıp yaşamasına ve
haksız elde edilen bu kazancında
birilerine rant kapısı olmasına
vesile olmakta.  Çevreyoluna
giriş-çıkış saatleri ve İlçe
belediyelerinin semt pazarlarına
giriş-çıkış saatlerinin ters orantılı
olmasından dolayı esnafımızın
maruz kaldığı para ve idari

cezalar maruz kaldığımız bir
başka haksızlık. Bununla ilgili de
başta UKOME olmak üzere
gerekli düzenlemeler yapılarak
bu rahatsızlığın giderilmesi
lazım.” 

Yarar, süpermarketlerin nasıl bir
uyanıklık içinde olduğunu da şöyle
anlattı: “Özellikle son
dönemlerde mantar gibi türeyen
marketlerin cadde ve sokakları
kendi malı gibi sahiplenmesi son
derece kötü bir görüntü
oluşturuyor. Pazarların
kurulduğu günlerde halk günü
adı altında düşük kaliteli ürünler
getirerek ucuzluk imajıyla
halkımızı yanıltıyorlar ve haksız
kazanç sağlayarak pazarcı
esnafımızın ekmeğiyle
oynuyorlar.  Başta İlçe
Belediyeleri olmak üzere, bu
duruma göz yumulmasına ve
tedbir amaçlı hiçbir faaliyetin
icra edilmemesini kınıyoruz.” 

Pazarların vatandaşların
öncelikli tercihi olduğunu söyleyen
Yarar, insanların mecbur kaldığı için
süpermarketlere gittiğini belirtti.
Yarar, pazarcı esnafına hizmet etme
noktasında sağlanacak her türlü
kolaylığın vatandaşın yararına
olacağı şeklinde görüş bildirdi. 

2013 BEREKETLİ GEÇTİ
Mehmet Emin Yarar, 2013 yılının

meyve ve sebze yönünden bolluk
içinde geçtiğini ifade ederken, bu
durumdan pazar fiyatlarının da
olumlu etkilendiğini dile
getirdi. Giyim sektörüne ayrı bir
parantez açan Yarar, tekstil
ürünlerindeki fiyat artışına rağmen,
pazardaki satıcıların bu artışa
uzunca süre direndiğini aktardı.
Yarar, pazarda satılan tekstil
ürünlerinin kalite bakımından
mağazadaki ürünlerden aşağı
kalır bir tarafı olmadığını da
iddia etti.

Mehmet Emin Yarar’ın mücadelesi sürüyor

Yarar, modern Pazar yerlerine kavuşma isteğinin esnaf kadar
vatandaşın talebi olduğunu vurguladı. 



TÜRK
EKONOMİSİ 

NEREYE GİDİYOR?

Ekonomilerin sağlıklı büyümeleri
için 3 önemli faktör bulunmak-
tadır. 

Birincisi demokrasinin tüm kurallarına uyan
siyasi bir iktidar, ikincisi hukukun üstünlüğü,
üçüncüsü yolsuzluk ve hırsızlıklardan arınmış
şeffaf bir toplum… Bu üç faktör yok olmuşsa
en gelişmiş ülkelerde  bile ekonominin ve
sosyal düzenin sağlıklı olması beklenemez. 

Ülkemizde maalesef 2012 yılından itibaren
bu 3 faktör ağır ağır bozulmaya başlamış,
Gezi olayları ve 17.12.2013 tarihinde yaşanan
olumsuzluklar (Paralel Devlet- Rüşvet
operasyonları gibi…) tüm ekonomik
dengelerimizi alt üst etmiştir.  

Ülkemizde yaşanan son olaylar bırakın
yabancıların yatırım yapmasını, aksine bu
yatırımcıların kaçmasına neden olmuştur. 

Bu belirsizliklerden dolayı Merkez Bankası
milyarlarca döviz satmasına rağmen, döviz alım
talebini karşılamakta zorluk çekmektedir.
Ayrıca  ülkemizde yaşanan son olaylarla birlikte
ABD’nin Merkez Bankası olan FED‘in piyasaları
rahatlatmak amacıyla aylık 85 milyar dolar
tahvil alımına 2014 yılında tamamen son
verme politikaları da dövizin yükselmesinde
etkili olmaktadır.  

Bütün bunların neticesi 01.01.2013 tarihinde
1.79 TLolan dolar, 31.12.2013 tarihinde 2,13
TL.ye , 25.01.2014 tarihinde 2,33 TL’ye yük-
selmiştir. Bir yıl içerisinde TL. Dolar karşısında
% 30 , Euro’ya karşı % 35 değer kaybetmiştir. 

Dövizde yaşanan bu değişiklikler
ekonomimize ve sosyal yaşamımızı nasıl
etkiler? 

1- Önümüzdeki günlerde Döviz fiyatlarının
yüksekliği başta akaryakıt ve diğer ithal mal-
ların fiyatlarını aşırı bir şekilde yükseltecektir. 

2- 01.01.2013 tarihi itibariyle özel sektörün
226 milyar dolar olan  dış borcu  405 milyar
TL.’ye  tekabül ederken, 30.08.2013 tarihi
itibariyle bu dış borç 256 milyar dolara
yükselerek 597 milyar TL.ye ulaşmış bulunmak-
tadır. Özel sektörün dış borcu bir yılda 192
milyar TL. kur farkı ve yeni borçlanmadan
dolayı artmıştır. 

Görüldüğü gibi bu tablo son derece can
sıkıcı ve vahim bir tablodur. Çünkü birincisi kur
farklarının yüksekliği ithal girdilerinin maliyet-
lerini yükseltecek ve bu da  enflasyonun yük-
selmesine neden olacaktır. İkincisi ise özel
sektör aşırı bir şekilde yükselmiş olan borçlarını
ödeyemez duruma düşecek,  arkasından
iflaslar başlayacaktır. 

Her iki olumsuzluk ekonomide küçülmeyi,
işsizliği, fakirleşmeyi, ve toplumsal barışı
bozmayı beraberinde getirecektir. 

Dileğimiz siyasi iktidarın  yaşanan bu
gerçekleri göz önüne alarak halkımızın gele-
ceği için demokrasinin kurallarına uyarak,
hukukun üstünlüğünü tesis ederek, yolsuzluk-
ların hırsızlıkların üzerine giderek, toplumu
ayrıştırmadan yarınları daha aydınlık  bir
Türkiye yaratmalarıdır. 

MAKALE

Sabri TÜMER
Yeminli Mali Müşavir
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İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
Bayrampaşa Meslek Odası
binasında yer alan esnaf

odalarını ziyaret etti. Bayrampaşa
Şoförler Odası’nın düzenlediği

sabah kahvaltısında bir araya gelen
oda başkanları, 2014 yılının ilk
organizasyonunu da
gerçekleştirmiş oldular.

3 Ocak Cuma günü Bayrampaşa

meslek odasında gerçekleşen
buluşmada İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz ile birlikte, Bayrampaşa
Şoförler Odası Başkanı Mehmet
Banzaroğlu, Düğün Salonu
İşletmeciler Odası Başkanı Ümit
Yaşar Demir, Dokumacılar Odası
Başkanı Agül Akpınar, eski başkan
Sadettin Olpak, Bayrampaşa
Bakkallar Odası Başkanı Misim
Sarışan ve Bayrampaşa Berberler
Odası Başkanı Şerafettin Yılmazer
katıldılar.

Sohbet havasında geçen
kahvaltıda gündem yine esnaf ve
Ocak ayından itibaren başlayan
seçimler oldu. Başkanlar, oda
seçimleri öncesi birlik mesajı
verirken, seçim atmosferinin de
oldukça dostane geçeceğine
inandıklarını belirttiler.

26 yıl boyunca İSTESOB'un
başkanlığını yapmış olan
Suat Yalkın, vefatının

beşinci senesinde de sevenlerince
unutulmadı, mezarı başında anıldı. 14
Ocak 2009 senesinde kaybettiğimiz,
esnaf ve sanatkarın duayeni;“baş
öğretmeni” olarak nitelenen Suat
Yalkın için defnedildiği yer olan Eski
Kozluğu Mezarlığı’nda İSTESOB
tarafından bir anma töreni düzen-
lendi. Aramızdan ayrılışının dördüncü
senesi nedeniyle tertip edilen anma
töreninde, çok sayıda esnaf ve esnaf
odaları yöneticilerinin yanı sınıra
yakınları da hazır bulundu. 

“Başöğretmeni” Suat Yalkın’ı
unutmayan “öğrencileri” 14 Ocak

Pazartesi günü saat 11.00’de Eski
Kozluğu Mezarlığı’nda oldu. Ahde
vefa örneği sergileyen dostları,
Yalkın’ın mezarı başında dua okundu.
Anma töreninde bir konuşma yapan
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
”Rahmetli başkanımız Suat

Yalkın’ın vefatının beşinci sene-
sinde de unutmayıp, buraya kadar
gelen herkese teşekkür ediyorum.
Teşkilatın duayeni Suat Yalkın’ın,
bizim ve Birliğimiz üzerindeki
emeklerimi unutulmayacaktır”
ifadelerini kullandı.

Suat Yalkın vefatının 5. yılında anıldı

Yılmaz, Bayrampaşa kahvaltısında

HABER
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Başkan Faik Yılmaz, Bayrampaşa’daki meslek odaları binasında yer alan
oda başkanları ile kahvaltıda bir araya geldi.
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Diş Teknisyenleri Esnaf
Odası Başkanı
Muharrem Değerli,

ağız ve diş sağlığı merkezlerinden
hizmet alan vatandaşlara SGK’nın
destek olduğunu hatırlatırken,
özel girişimcilerden hizmet almak
isteyen vatandaşların ise
sigortadan yararlanamadığını
söyledi. Değerli, bu durumun ağız
ve diş sağlığı merkezlerine tek
taraflı ayrıcalık sağladığını ve
tamamen işçiliğe ve yeteneğe
bağlı bir mesleğin, memur
bakışı ile ele alındığını
savundu.

Değerli ağız ve diş sağlığı
merkezlerinin işleyişi hakkında
duyduğu şüpheleri dile getirdi.
Ağız ve diş sağlıklı merkezlerinde
kullanılan malzemelerin ihale ile
alındığını ifade eden Değerli,
”İhalenin mantığı kar esasına
dayanır. En az para ile daha çok
mal amacıyla yapılır. Bu da
kalitesiz ve sağlıksız
malzemelerin piyasaya
girmesine neden olur. Sağlığın
mevzu bahis olduğu bir yerde,
bunların olmaması gerekir.
Devlet her alanda özelleşmeyi
teşvik ederken, sağlık
sektöründe devletleşmeye
çalışması yanlıştır. Öte yandan

vatandaşların SGK haklarından
sadece ağız ve diş merkezlerine
gittiklerinde yararlanabiliyor
olması da kabul edilemez. Oysa
vatandaşlar istediği hekimi ve
diş teknisyenini seçebilmeli ve
sigortasından doğan hakları
kullanabilmeli” dedi.

HASTA KUYRUKLARI
OLUŞUYOR

Değerli, maddi durumu
olmayan vatandaşların ağız ve diş
sağlığı merkezlerini seçmekten
başka bir çaresi olmadığını bu
nedenle de uzun kuyruklar

oluştuğunu, randevuların çok ileri
tarihlere verildiğini belirtti.
Değerli, konuya ilişkin
değerlendirmesini şöyle sürdürdü,
”Biliyoruz ki, ağız ve diş sağlığı
riske atılabilecek,
ertelenebilecek bir şey değil.
Dişte oluşan bir problem bir an
önce çözülmeli. Oysa devlet
kurumları kalabalıktan dolayı
insanlarla ilgilenemiyor. Eğer
özel ağız ve diş sağlığı
merkezleri Sosyal Güvenlik
Kurumu (SGK) özel ağız ve diş
sağlığı merkezleri ile anlaşırsa,
insanların hizmet alacak kurum

HABER

DİŞ TEKNİSYENLERİ 
SGK İLE ANLAŞMAK İSTİYOR

Muharrem Değerli’den tekelleşme uyarısı. Değerli, ağız ve diş sağlığı 
merkezlerine sağlanan desteğin özel sektöre de verilmesini istedi.

Ağız ve diş sağlığı merkezleri diş teknisyenlerinin AVM’sidir diyen Muharrem
Değerli, devletin sağlık sektöründe tekel olma çabasını eleştirdi.



sayısı artar ve hastalar aylarca
beklemek zorunda kalmaz.”

12 KİŞİ SİLİKOZİS’DEN
ÖLDÜ

Ağız ve diş sağlığı
merkezlerindeki diş
teknisyenlerinin yoğunluk
nedeniyle ağır çalışma
şartlarından çalıştıklarını belirten
Değerli, mesai saati azami 7.5 saat
olması gereken diş
teknisyenlerinin 12 saatten fazla
çalıştıklarını kaydetti. Bu
merkezlerde çalışan diş
teknisyenlerinin kısa zamanda
mevcut işleri bitirmek durumunda
kalmalarından dolayı tozun
kontrolünü sağlayacak önlemi
alamadan uygunsuz ve kontrolsüz
çalışmak yaptıklarını ifade etti.  

Çok tehlikeli meslek grubu
içerisinde yer alan diş
teknisyenleri, İş Sağlığı ve
Güvenliği açıcısından da kritik bir
noktada duruyor. Değerli bu
konuya parmak bastı ve
laboratuar haddinden fazla zaman
geçirmek zorunda kalan

teknisyenlerin hayatlarını
kaybettiği ya da hastalandığını
söyledi. Değerli, tespitlerine göre
son 3 yılda 12 diş teknisyenin
silikozis’e yakalandığını
kaydetti. 

Kötü çalışma koşulları
nedeniyle fazlaca toza maruz
kalan diş teknisyenlerinin Değerli,
iş yerlerinde tedbirlerin alınmasını
ve laboratuarda vakumlu masa ve
havalandırmaların olması
gerektiğini belirtti.

METALLER BİR KERE
DÖKÜLMELİ

Değerli, protezlerde ortaya
çıkan siyanürlerin nedenini ise
şöyle açıkladı: “Protezlerde
kullanılan metaller bir kere
dökülmeli eğer ikinci defa ya da
daha fazla dökme işlemi
yaparsanız, metallerdeki erime
sonucu siyanür oluşur. Siyanür
ise çok tehlikeli bir kimyasal.” 

AVRUPA’NIN ÖNÜNDEYİZ
Muharrem Değerli, özel

sektörün canını sıkan konuların

yanında Türkiye’nin ağız ve diş
sağlığı konusunda Avrupa’nın
önünde olduğunu iddia etti.

Değerli, diş teknisyenliğinde
işin yüzde 80’nin yeteneğe ve
işçiliğe dayalı olduğunu söyledi.
Avrupa’dan gelen protezlerin,
Türkiye’de çok ince bir işçilikle ele
alındığını belirten Değerli,
Türklerin estetik ve sağlamlık
bakımından Avrupa’nın çok
önünde olduğunu kaydetti. Bu
kaliteden dünyanın haberdar
olduğunu söyleyen Değerli, çok
farklı ülkelerden insanların sadece
ağzı ve diş sağlığı problemini
çözmek için Türkiye’ye geldiğini
ifade etti.

Sadece İstanbul’da 8 bin diş
teknisyeni olduğunun bilgisini
veren Değerli, bunlardan sadece
400’nün odalarına kayıt olduğunu
söyledi.

Değerli vatandaşların
karşılaştıkları herhangi bir
problemde hasta haklarını
kullanmasını ve hekimlerin kalitesi
kadar bilinçli bir hasta olmanın
önemine dikkat çekti.
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DİŞ TEKNİSYENLERİ 
SGK İLE ANLAŞMAK İSTİYOR

Muharrem Değerli, Türk diş teknisyenliği ve diş hekimliğinin işçilik yönünden Avrupa’nın önünde 
olduğunu söyledi.

Diş sağlığı merkezlerinde çalışanlar risk altında



Enerji, çağımızda en önemli tüketim maddelerinden
biri ve vazgeçilmez bir uygarlık aracıdır. Gelişmişlik
düzeyi yüksek ülkelerin en önemli ihtiyaçlarının

başında gelen enerjinin tüketimi, devamlı artmakta ve bu
artış gelecekte de devam edecektir. Bugün sahip olduğu-
muz teknolojik gelişmelerin devam etmesi ve sunduğu
imkânların yaşamımıza sağladığı katkının devam etmesi
için doğrudan ve dolaylı olarak enerji tüketiyoruz. Tüket-
mek zorunda olduğumuz enerjinin bugün büyük bir
çoğunluğu fosil yakıtlarından, geri kalanı ise nükleer ve ye-
nilenebilir enerji kaynaklarından karşılanmaktadır. Fosil
yakıt kullanımının çevre ve insan sağlığına verdiği zararlar
önlem alınmazsa telafisi için gelecekte yaşayacak insanların
ödeyeceği bedelin çok büyük boyutlara erişeceğini kaçınıl-
maz olacaktır.

Ayrıca fosil yakıtlar kullanılarak elde edilen enerjinin kul-
lanılmasının neden olduğu dışa bağımlılık, yüksek ithalat
giderleri, küresel ısınma gibi önemli çevre sorunlarıdır. Bili-
nen bir diğer olumsuzluk da fosil kaynakların yakın gele-
cekte tükenecek olmasıyla ortaya çıkacak enerji sorunudur.

Enerji üretiminde fosil kaynak kullanımının devam ede-
bilme olanağının kalmadığı, kabul edilmesi gereken bir
gerçektir. Bu durumda, sanayinin gelişmeye başlaması ile
kullanımı giderek artan, kalkınma ve sanayileşme yolunda
verdiği zararlar, önceleri göz ardı edildi. Bu enerji kay-
naklarının yerine çevremizin kendi doğal ürünü olan ye-
nilenebilir enerji kaynaklarının kullanılmasının arttırılması
gerçeği her geçen gün daha iyi anlaşılmaktadır. 

Hava, su, toprak kirliliğinden bitki örtüsünün ve hayvan-
ların yok olmasına kadar uzanan çevre sorunları, bu sorun-
lardan etkilenen insanlarda gelecek kaygısı uyandırmış, bu
kaygı ile beraber, çevrenin korunmasına karşı hassasiyet de
giderek artmaya başlamıştır.

Şebekeye bağlanmadan üretildiği yerde tüketilme
imkânına sahip yenilenebilir kaynaklar, özellikle iletim ya da
dağıtım hatlarının erişiminin zor olduğu ya da küçük ölçekli
enerji ihtiyacı nedeniyle hat yapımının ekonomik olmadığı
bölgelerdeki enerji üretimi için rahatlıkla kullanılabilir. De-
vletin enerji dağıtımının taşıyacağı maliyetler düşünüldü-
ğünde bu tip enerji yatırımları teşvik edici olmaktadır. 

Güneş ve rüzgâr gücüne dayalı yatırımlar, büyük ölçekli
tesislere ayıracak yüksek mali kaynaklar yerine daha uygun-
dur. Böylelikle güç ithalatı yapmak yerine; rüzgâr, güneş ve
diğer yenilenebilir enerji türlerinin yaygınlaştırılması, yerel
iş alanları da yaratılacağından işsizlik ve göçe de çare ola-
bilecektir. Yenilenebilir kaynaklar ülke ekonomisine yeni bir
dinamizm kazandıracak, petrol ve doğal gaz ithalatı için
harcanan giderlerin azalmasına katkıda bulunacaktır. Ener-
jide yenilenebilir kaynakların kullanımının artması, gerek
doğrudan gerekse dolaylı istihdam da yaratacaktır. Ye-
nilenebilir enerji kaynakları ile üretim yapan santrallerin in-
şasında, kurulmasında, üretiminde, ayrıca bu santrallerin
bakım ve onarımlarının yapılmasında işgücüne gereksinim
duyulacaktır. Böylece yerel işgücü istihdamının artmasıyla

o bölgedeki işsizlik
oranı da
azalmış
olacaktır. 

Ye-
nilenebilir
enerji kay-
nakları ülkenin çeşitli bölgelerinde dağınık bir biçimde bu-
lunabileceğinden, ekonomik ve sosyal açıdan gelişmemiş,
sanayinin geri kaldığı coğrafi bölgelerde uygulanma potan-
siyeline sahiptir. Yenilenebilir enerji kaynaklarının kullanıl-
ması sonucu üretimi teşvik edilmiş olan ekonomik
uygulamalardaki artış, güneş ya da rüzgâr potansiyeli yük-
sek olan bölgelerde bu enerji kaynaklarının kullanılması
sonucu artan kalkınma düzeyi ile beraber önceden az
gelişmiş olan bölgelerin rağbet görmesine ve gelişmesine
neden olabilir. Böylece bölgeler arası gelişmişlik farkının
giderilmesinde, ekonomik ve sosyal dengesizliğin azal-
masında yenilenebilir enerji kaynakları etkili olabilir. 

Geleneksel anlamıyla enerji güvenliği, enerji kay-
naklarının çeşitliliği ve bu kaynaklara ulaşılabilme ko-
laylığıdır. Ancak enerji üretimi ile yaşadığımız çevre
arasındaki etkileşimin neden olduğu olumsuz sonuçların
önlenmesi zorunluluğu günümüzde, enerjinin temiz ve
güvenli olması kavramını içerecek biçimde yeniden tanım-
lanmasını ve benimsenmesini gerektirmiştir. 

Enerjide dış kaynaklara bağımlılığın önüne geçilmesi ve
herhangi bir kaynaktan ileri gelebilecek bir azalma,
tükenme, kesilme gibi aksaklıkların ortaya çıkmasına karşı
önlemlerin alınması, enerji çeşitlerinin arttırılması ile
mümkün olabilmektedir. Tek tür kaynaktan sağlanacak en-
erjinin bağımlılığı doğuracağı sakıncalar dikkate alın-
malıdır. 

Yenilenebilir enerji kaynaklarının kullanılmasıyla: 
• İthal edilen yakıtlara olan bağımlılık azalacak, 
• Yerli öz kaynaklara öncelik verilmiş olacak, 
• Yerli üretim sonucu istihdam artacak, 
• Sürdürülebilir ekonomik büyüme ve gelişmeye imkân

sağlayacak, 
• Enerji üretim güvenliğini artacak, 
• Enerji talebini karşılamada sağlanan güvenlik ile ener-

jiyi kullanan sektörleri olumlu yönde etkileyecek ve yatırım
yapmalarını teşvik edecek, 

• Üretimde ve tüketimde sağlanan güven ortamı ile is-
tikrar artacak, 

• Sosyal ve ekonomik hayatta refah, istikrar da artacaktır. 
Üzerinde durulması gereken çok önemli bir konu da ye-

nilenebilir enerji kaynaklarının kullanımının yaygınlaşması
için toplumsal destek sağlanmasıdır. Her şeyden önce, bu
kaynaklardan üretilen enerjinin özelliklerinin insanlar
tarafından bilinmesi, yararlarına inanılması kısaca ye-
nilenebilir kaynaklar lehine bir kamuoyu bilincinin ve du-
yarlılığının oluşturulması gerekmektedir. Enerji açısından
%75 dışa bağımlı bir ülke için gereklidir de.

MAKALE

Uzm. Öğr. Muzaffer GARİP
İSTESOB Eğitim Müdürü

Yenilenebilir enerjinin 
sosyal ve ekonomik faydaları
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KORAY ÖZTÜRK
“AKBİL DERDİ SONA ERDİ” 

İBB Ulaşım Koordinasyon
Merkezi (UKOME), taksi,
dolmuş ve minibüslerde

elektronik bilet uygulanması
şeklindeki kararını iptal etti.
UKOME, elektronik bilet
uygulamasının yeniden bir
değerlendirmeye tabi tutulmasına
hükmetti.

UKOME, taksi, dolmuş ve
minibüslerde “elektronik bilet
uygulaması sistemine geçişin
sağlanması” şeklinde alınan
kararın tekrar gözden
geçirilmesine karar verdi.
Motorize temsilcileri ve şoförler
UKOME’yi aldığı karardan dolayı
kutladı.

Minibüsçüler ve esnaf odası
temsilcileri, mevcut araçların akbil
kullanımına müsait olmadığı ve
sektörde karışıklık yaratacağı
endişesiyle istemiyordu. Esnaf
temsilcileri, bilinmezlik ortamının
kaybolduğunu ve esnafın önünü
şimdi daha rahat görebileceğini
ifade etti.

DOĞRU YOL BULUNDU
İstanbul Büyükşehir

Belediyesi'nin minibüsleri ortak
ulaşım ağına bağlayıp daha
kontrollü hale getirme çabası
içinde akbil uygulamasına büyük
önem veriliyordu. Minibüsçüler ve

taksicilerin itirazını değerlendiren
UKOME, motorize odaların
talebi doğrultusunda karar
aldı.

İstanbul Minibüsçüler Esnaf
Odası Başkanı Koray Öztürk,
konuya ilişkin açıklamasında,
belediye ve halk otobüslerinde
tek fiyat tarifesinin uygulandığını
belirterek, İstanbul Büyükşehir
Belediyesi Toplu Ulaşım Hizmetleri
Müdürlüğü tarafından
minibüslere kilometre bazında
ücret tarifesi düzenlendiğini
hatırlattı. Koray Öztürk, bu
nedenle tek fiyatın uygulandığı

akbillerin minibüslerde
kullanılamayacağını söyledi. 

Koray Öztürk şöyle devam etti,
”Minibüslerde tarifeler
kilometre üzerinden
belirlenmektedir. Fiyatları tek
fiyat üzerinde sabitlediğiniz
zaman, uzun ve kısa mesafe
hatlar arasında haksızlık
doğuracaktı. UKOME’nin akbil
uygulamasından vazgeçmesini
yerinde bir karar olarak
görüyoruz ve sektörde bir panik
yaratmadan alınan bu karardan
ötürü de kendilerine teşekkür
ediyoruz.” 

Minibüs hatlarında uzun kısa mesafeler olması, tek fiyatlı akbil 
uygulamasına mani oldu. UKOME akbil uygulamasından vazgeçti.

HABER
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MİNİBÜSÇÜLER RAHATLADI

UKOME, taksi, dolmuş ve minibüslerde “elektronik bilet uygulaması
sistemine geçişin sağlanması” şeklinde alınan kararın tekrar gözden

geçirilmesine karar verdi.
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METRO MÜŞTERİSİNİN
AYAĞINA GİDİYOR

Metro Toptancı Market
Genel Müdürü
Kubilay Özerkan, bu

yıl 3 yeni mağaza açılışı
yapacaklarını açıklarken,
“Metro’nun Türkiye’ye inancı
tam. Metro’nun odak olarak
belirlediği ilk 8 ülke içinde yer
alıyoruz. 24 yıldır olduğu gibi
önümüzdeki dönemde de
yatırımlarımız aralıksız devam
edecek” dedi. 

Özerkan, profesyonel
müşterilerin değişen beklentilerine
cevap vermek üzere geliştirdikleri
saha satış, sevkiyat ve Hub mağaza
konseptiyle büyüyeceklerini
söyledi.

Dünyanın lider toptancı marketi
Metro Toptancı Market,  tüm
dünyada 50’nci, Türkiye’de ise
24’üncü yılını kutluyor. Metro
Toptancı Market Genel Müdürü
Kubilay Özerkan, 21 Ocak Salı günü
Çırağan Sarayı’nda düzenlediği
basın toplantısında, Metro’nun
Türkiye’ye duyduğu güvenin altını
çizerken, gelecek dönemdeki yol
haritası ve projeleri hakkında da
bilgiler verdi.

Türkiye’nin Metro’nun
güvendiği, potansiyeline önem
verdiği ve büyümek istediği bir
pazar olduğunu belirten Özerkan,
“Metro’nun faaliyet gösterdiği

29 ülke arasında, odak olarak
belirlediği ilk 8 ülke içinde yer
alıyoruz. Türkiye’ye
yatırımlarımız 24 yıl boyunca hiç
ara vermeden devam etti.
Bundan sonra da sürecek. Bizim
Türkiye’ye inancımız tam…” dedi. 

Metro Türkiye’nin 18 ilde, 29
Metro Toptancı Market satış

noktasıyla 5.000 kişiye istihdam
sağladığını, toplam 1 milyondan
fazla müşteriye hizmet
sunduğunu, 3.000 tedarikçiyle
işbirliği gerçekleştirdiğini belirten
Özerkan, dünyanın lider toptancı
marketi kimliğiyle ‘profesyonellerin
güvenilir iş ortağı’ olmayı
hedeflediklerini vurguladı.

Dünyada 50. yılını kutlayan Metro Toptancı Market, 24 yıldır faaliyet gösterdiği
Türkiye’de yeni mağaza açılışları ve projelerle büyümeye devam ediyor. 

HABER

Metro Genel Müdürü Kubilay Özerkan, dünyada hizmetin müşterinin
ayağına yöneldiğini söyledi.
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“TÜRKİYE’DE BAŞARILI
OLMANIN ANAHTARINI
BİLİYORUZ”

24 yıl boyunca Türkiye’ye
inandıklarını ifade eden Özerkan,
“Türkiye de bize inandı. Bu
süreçte hep uzun soluklu ilişkiler
kurduk, yerelliği odak
noktamıza aldık. Daima global
düşünüp yerel hareket ettik. 16
yıllık şeker tedarikçimiz, 24 yıllık
çalışanlarımız, ilk açılış
günümüzden bu yana ürünlerini
bizden alan müşterilerimiz,
buna en güzel örnek. Bana sıkça
Metro’nun başarı hikayesinin
sırrı soruluyor. Bu sorunun çok
önemli bir cevabı var: “Bu ülkede
“Müşteri Kraldır” diyenler değil,
“Müşteri Velinimetimizdir”
diyenler kazanır. Dünyanın en
eski ticaret merkezlerinden olan
Türkiye’nin ticaret DNA’sında bu
düstur var” dedi.

METRO, MUTFAKTAN
ÇIKMAK İSTEMEYEN
MÜŞTERİSİNİN AYAĞINA
GİDİYOR

Profesyonel müşterilerin
beklentilerinin yıllar içinde değişim
gösterdiğini belirten Metro
Toptancı Market Türkiye Genel
Müdürü Kubilay Özerkan,
açıklamalarına şöyle devam etti: 

“Bugün müşterilerimiz için
vakit her şeyden kıymetli,

mağazaya gelmek zaman
gerektiren bir iş ama aynı
zamanda satın aldıkları ürünlere
de dokunmak istiyorlar. Biz de
müşterimizin ürünü görmesini,
dokunmasını sağlıyoruz. Saha
satış ekibimizle ayağına giderek,
işinde o ürünü nasıl farklı
şekillerde kullanabileceğini
anlatıyoruz; mutfağından
çıkartmadan da sevkiyat
hizmetimizle ürünü tam istediği
gün ve saatte ayağına teslim
ediyoruz. Bu tüketici trendi,
mağaza konseptlerimize de
yansıdı. Edremit ve Marmaris’te
1.000 metrekare büyüklüğünde
sevkiyat mağazaları açtık.
Öncelikle turistik bölgelerde
açtığımız ve HUB dediğimiz bu
küçük mağazalara önümüzdeki
dönemde yenilerini
ekleyeceğiz.”

2014’TE 3 YENİ METRO
MAĞAZASI DAHA 
HİZMETE GİRİYOR

Metro Toptancı Market’in 2014
yılında büyümeye, sektörde fark
yaratan öncü projeleri hayata
geçirmeye devam edeceğini ifade
eden Genel Müdür Özerkan,
“2014, bizim için yeni açılışlar
yapacağımız, ailemizi daha da
genişleteceğimiz bir yıl olacak.
2014’te 3 yeni mağaza açacağız
ve yeni illere gideceğiz. Bu illerin

ilki, Denizli olacak. Bu
mağazamızı diğerleri izleyecek.
Ayrıca Türkiye’nin yerel
değerlerine verdiğimiz büyük
önem çerçevesinde farklı
projelere imza atacağız. Finike
portakalı, Karacadağ pirinci,
Antakya’nın halhalı zeytini,
Ortaca limonu gibi Coğrafi
İşaretli Ürünler’i raflarımıza
taşımaya ve üreticiye destek
olmaya devam edeceğiz.
Hayvanların fiziksel ve psikolojik
açıdan sağlıklı ve huzurlu bir
hayat sürmelerini sağlamayı
amaçlayan Hayvan Refahı
Projesi’ni sürdüreceğiz.
Türkiye’nin, dünyada aşçılık
yarışmalarının Oscar’ı olarak
tanımlanan, Bocuse d’Or
Yarışması’nda temsil edilmesi
için desteklerimizi
sürdürüyoruz. Genç şeflerin
Türkiye mutfak kültürüne olan
katkılarının artması için dünya
sahnesine çıkmalarına yardımcı
oluyoruz” şeklinde konuştu.

Kubilay Özerkan, kendi
sektörlerinde çevresel, sosyal,
finansal ya da operasyonel
alanlarda fark yaratmış ve fayda
sağlamış girişimcileri, işletmecileri
ödüllendirmeyi hedefleyen bir
proje tasarladıklarını ve bu yıl
Metro Toplumun Yıldızları adıyla
ilkini gerçekleştireceklerini
açıkladı. 

Metro, dünyada 50’nci, Türkiye’de 24’üncü yılını kutluyor
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HABER

Mobilyacı Döşemeciler
Esnaf Odası Başkanı
Kemal Gürel, 2013

yılında düzenlenen Ahilik Haftası
etkinlikleri neticesinde “Yılın Ahi
Babası” seçilmiş ve kaftan giyme
törenindeki konuşmasında, usta
sanatkarların gittikçe yok olmaya
başladığını söylemişti. Uyarılarına
2014 yılında da devam eden Gürel,

kendi mesleğinden hareketle tüm
bir esnaf camiasının sorunlarına
ışık tuttu.

“YARIN ÇOK GEÇ 
OLABİLİR”

Kemal Gürel, sorunların
ertelenemeyecek bir boyuta
ulaştığını ifade etti ve bugünden
alınacak tedbirlerin bile birçok şeyi

kurtarmaya yetmeyeceğini dile
getirdi. Kemal Gürel, mesleki
eğitim konusunda sorumluluğun
Milli Eğitim Bakanlığı olduğunu
belirterek şöyle devam etti: ”Milli
Eğitim Bakanlığı’nın, mesleki
eğitime yeterli desteği
sunmalıdır. Aksi takdirde yarın
çok geç olacaktır. Odamız
mobilya döşemeciliği meslek

GÜREL’DEN 
MESLEKİ 
EĞİTİME DESTEK ÇAĞRISI

Mobilyacı Döşemeciler Esnaf Odası Başkanı Kemal Gürel, piyasadaki 
kalifiye eleman ihtiyacına dikkat çekti ve usta sanatkar sayısındaki 
azalmaların önüne geçmek adına mesleki eğitim faaliyetlerine ağırlık 
verilmesini istedi.
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dalına usta öğretici belgeli
öğretmenlerimizle katkı
sunmaya hazırız. Mesleki
eğitimde uygulamalı eğitim,
teorik bilgilerden önce
gelmektedir. Bu yüzden sadece
kitaba dayalı eğitimden
vazgeçilmelidir. Mesleki eğitim
okullarında pratiğe önem
verilmediği takdirde kusura
bakmasınlar havanda su
döverler. Artık bunu iyi
anlamadırlar. Meslek odamız
ustalık belgesi olmayanlara
kalfalık ve ustalık olarak sınavla
geçici sertifika vererek sürece
yardımcı olabilir. Sertifika alan
kişiler, iki yıl süreli olarak
geçerliliği olacaktır. Bu zaman
içinde ustalık belgesi
almayanların sertifikaları
geçersiz kılınmalıdır. Bakın
göreceksiniz ilgi çoğalacaktır.
Sertifikalı olan kişilere
iş yeri açabilme olanağı
sağlanmalıdır. Milli Eğitim
Bakanlığı’na buradan çağrı
yapmaktayım. Lütfen göz ardı
etmeyin.”

Kalifiye eleman eksikliğini en
çok hisseden mesleğin mobilya
döşemeciliği olduğunu belirten
Gürel, en büyük endişesini
paylaştı. Gürel, mobilya
döşemeciliği sektörünün kalifiye
eleman açını kapatamadığı
takdirde, kaybolmaya yüz tutmuş
meslekler arasında yer alacağını
iddia etti.

Mobilyacı esnafının, dev
firmalarla rekabeti de Başkan
Gürel’in canını sıkıyor ama en çok
halkın yanlış yönlendirilmesinden
yana dertli. “Ucuz mal alacak
kadar zengin değilim” sözleriyle
bir hatırlatmada bulunan Kemal
Gürel, fabrikasyon malların
ömrünün 3 yılla sınırlı olduğunu
iddia etti. 

Bu noktada mobilya ustalarının

elinden çıkmış bir ürünün, seri
üretim yapan firmaların
mallarından daha pahalı olmasını
da açıklayan Kemal Gürel, fiyat
farkını; ustalığın, el işçiliğinin ve
kaliteden dolayı oluştuğunu
söyledi.

MOBİLYA EKONOMİNİN
MOTORUDUR

Mobilya sektörünün
ekonominin motoru olarak
niteleyen Gürel, çok önemli bir
yere sahip olduğunu söyleyen
Gürel, bu motor ne kadar büyür
ve hızlı çalışırsa ekonominin de o
oranda büyüyeceğini ileri sürdü.

2013 itibariyle mobilya
sektörünün 2 milyar dolar
seviyesine ulaştığını kaydeden
Gürel, “Türkiye mobilya
ihracatçısı ülkeler sıralamasında
6 basamak birden yükselerek,
önemli bir çıkış sağlamıştır”
dedi.

Gürel, rakamlarına göre,
sektörde kayıt dışılık oranının ise
yüzde 50 – 60 civarında olduğu
belirlediklerini söyledi. 

KANAYAN YARA KAYITDIŞI
İŞLETMELER

Esnaflık yaptığı günden beri

kayıt dışının can yaktığını aktaran
Mobilya Döşemeciler Esnaf Odası
Başkanı, sorunun ciddiyetle ele
alınmaması nedeniyle çığ gibi
büyüyüp bugünkü noktaya
geldiğini söyledi.

Kemal Gürel, kayıt dışını
önlemek adına hiçbir zaman
ciddi adımlar atılmadığından
yakındı. 

Gürel, sektörü virüs gibi saran
kayıt dışı işletmeler hakkında,
“Sektörde, çoğu küçük
atölyelerden oluşan 65 bin
civarında mobilya imalat ve
satış noktası var. Buna
müteakip,  mal girdi ve çıktıları,
istihdam verileri ve sigorta
primleri net olarak kayıt
edilmemekte ve piyasa
denetlemesinde problemler
yaşanmakta. Kayıt dışı
işlemlerin denetlenmesinde
boşluk olduğunu söylemek
istiyorum. Bu sorunun
giderilebilmesi için kamu
denetimi
artırılmalı/etkinleştirilmeli,
işveren  ve tüketici
bilinçlendirilmeli. için fatura
alımı teşvik edilmeli” şeklinde
konuştu.  

USTA YETİŞEMEMESİ KANAYAN YARA…

Atölyeler işsiz, işler ustasız kaldı. Gürel, bu kara tablonun önüne
geçmek için devlet büyüklerini göreve çağırdı.
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HABER

SEKTÖR “ÇİN’İN 
OYUNCAĞI” OLDU

Yaşanan değişimin
mağdurlarından olan
oyuncakçılar, sektörün

talep azlığından oldukça daraldığını
ifade ederken, bir konuya daha
dikkat çektiler:  "Artık makine
ürünü oyuncaklar piyasaya
hakim oldu, üstelik bunlar sağlığı
tehdit ediyor.”

Çin, bütün pazarlardaki
etkinliğini arttırırken, yerel esnaf
gün geçtikçe kan kaybetmeye
devam ediyor. Ucuz iş gücüyle

üretilen mallar, Çin Halk
Cumhuriyeti’ni ihracatta bir
dünya devi haline getirdi. Öteye
yandan, dünyayı derinden etkileyen
bir tehlike daha ortaya çıktı. Çin
sanayisinde kullanılan birçok
ürünün kanserojen madde
içerdiğinin tespit edilmesi, tüm
dünyayı bir sağlık tehdidine karşı
refleks almaya itiyor. 

Babasından devraldığı mesleğini
30 yıldır ayakta tutmaya çalışan
Hakan Çakır, oyuncakçı

Oyuncaklar, yetişkininden gencine her yaştan insanın eğlence kaynağıydı.
İnternet çağında insanlar, zamanlarının büyük bir bölümünü bilgisayar
başında geçiriyor. 

Hakan Çakır, babasından devraldığı 
mesleğini çok zor şartlarda ayakta 

tuttuğunu dile getirdi. 

Bilgisayarın yaygınlaşması, oyuncaklara olan talebi azalttığı görüşü hakim. Hakan Çakır, hobi sahibi
yetişkinler dışında oyuncak almaya gelen olmadığını kaydetti.
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sektöründe çok az kalmış
insanlardan biri. İşini çok sevdiğini
söyleyen Çakır, “Para kazanmak
gibi derdim olsaydı, bu işi çoktan
bırakırdım” dedi. Oyuncakçıların
neden azaldığını ve zor durumda
olduğunu sorduğumuzda Çakır’ın
anlattıkları ise şöyle oldu;” Talep
azaldı. Oyuncakların evlerde süs
olma niteliği dışında bir işlevi
kalmadı. Öte yandan Çin
mallarının piyasaya hakim
olması, kalitesiz malların
satılması da bizi de zor durumda
bıraktı. Çin, piyasa şartlarını
altüst etmekle kalmadı aynı
zamanda sağlık sorunu da
doğurdu. Oyuncak sektöründe
kullanılan ihraç mallarının
birçoğu, Türkiye’deki üretim
standartlarının bile altında. Bu
haliyle piyasada, hayatımızı
tehditten eden milyonlarca ürün
bulunmaktadır. Gümrük’te
vergilendirme dışında
malzemelerin kalite
standartlarını karşılayıp
karşılamadığı da kontrol
edilebilmeli.”

Plastik yapımı, toksit içeren
boyalardan imal edilmiş
oyuncaklara dikkat çeken Çakır,
insanları bilinçlendirmeye
çalışmakla  sorunun üstesinden
gelinemeyeceğini belirtti. sigara
örneği veren Çakır, sigaranın
sağlığa zararlı olmasına rağmen
hala kullanılmaya devam ettiğini
hatırlattı.

Sigarada alınan önlemler gibi bu
konuda da devletin ağır yaptırımlar
barındıran önlem alması gerektiğini
söyleyen Çakır, denetimlerin
arttırılmasını istedi.

Eski Ekonomi Bakanı Zafer
Çağlayan'ın "Çin'den kalkan her
gemi, Türkiye'de binlerce
işletmenin sonunu getiriyor"
sözüne değinen Çakır, " Bakan
bey olayın farkında, dolayısıyla
kendisinden daha kalıcı adımlar
beklemek hakkımız. Çin'in
yarattığı girdap özellikle küçük
işletmeleri içine aldı ve gün
geçtikçe bu girdaba girenlerin
sayısı artıyor" dedi. 

AHŞAP GEMİLER, DEMONTE
OYUNCAKLAR EN
SAĞLIKLISI

Çakır, ahşap yapımı
oyuncakların, özellikle gemilerin
minyatürü olarak yapılan ürünlerin
sağlık riski taşımadığını, özellikle
demonte vaziyetteki bulunan
oyuncakların kişilerin zeka
gelişimine büyük katkı sağladığını
savundu. kaliteli vurgusu da yapan
Çakır, oyuncak piyasasında ucuz
mal almanın risklerinden bahsetti
ve "Vatandaş bütçesine göre
hareket etmek zorunda evet!
ama çöp maiyetinde ürünleri de
tercih etmeyin. son derece
sağlıksız ürünler olmakla
beraber, uzun ömürlü de
olmayacaktır."

Kimi koleksiyon merakından,

kimi de eğlencesine bir oyuncak
edinmişliği vardır. 2000’li yıllardan
itibaren bilgisayarın yaygınlaşması,
insanların algısını da değiştirdi.
Bugün, sokaklarda oyun oynayan
çocukları görmek imkansız hale
geldi. Değişen şartlardan şikayetçi
olan esnaflardan Hakan Çakır,
oyuncak dünyasının dününü
bugününü kıyaslarken gözler
görünür kötü gidişi önünü
almanın mümkün olmadığını
söyledi.

Çakır, koleksiyoncular ve
oyuncaklara hobi duyan insanlar
dışında talebin az olmasından
yakındı.

BİR MESLEK DAHA
KAYBOLUYOR

İstanbul Ağaç İşleri Sanatkarları
Odası Başkanı Metin Özmenç,
odalarına üye esnaf arasında
oyuncakçıların azlığında dikkat
çekerken, ahşap yapımı
oyuncakların "Nesli tükenmekte"
vurgusu yaptı. Nedenini de
açıklayan Özmenç, "Ahşap
oyuncak el sanatı sonucu ortaya
çıkar, bir sanatkarlık gerektirir.
böylesi bir niteliğe sahip insan
sayısı bir elin parmağını geçmez.
maalesef bu sanatkarlık da
makineleşmeye teslim olmuş
durumda" dedi.

Ahşap oyuncakçılar plastiğe yenik düştü

SEKTÖR “ÇİN’İN 
OYUNCAĞI” OLDU

Metin Özmenç



İstanbul Büyükşehir
Belediyesi’nce hazırlanan bir
raporda; İstanbul ilinde yak-

laşık 60.000 adet servis aracının
trafiğe kayıtlı olduğu, bunlardan
yaklaşık 10.000 aracın okul servis
aracı 25.000-30.000 arasındaki
aracın ise personel servis taşı-
macılığı yaptığı bilinmektedir. Geri
kalan servis araçlarının ise şirket-
lerin kendi personel servis araçları
ve turizm servis taşımacılığı yapan
araçlar olduğu tespit edilmiştir. 

Ağırlıklı olarak ilimizde personel
ile okul taşımacılığı yapılmaktadır.
Yaşanan sorunlarda bu iki tür
servis taşımacılığındadır. 

Yaşanan sorunların giderilmesi
amacıyla 4 Haziran 1998 tarih ve
23362 sayılı resmi gazetede yayın-
lanarak yürürlüğe girmiş olan
Bakanlar Kurulu Kararı’na göre
taksi, dolmuş, minibüslerin yanı
sıra Umum Servis Araçları da plaka
tahdidi kapsamına alınmıştır. 

Bakanlar Kurulu Kararı uyarınca
ülkemizin birçok ilinde Umum
Servis Araçları da plaka tahdidi
kapsamına alınmıştır. 

Halen 24 ilde tahdit uygulaması
başarı ile sürdürülmektedir. Sek-
törümüzdeki korsan taşımacılık
kendiliğinden ortadan kalkmış,
esnafın hakları korunmuş, plaka
kara borsacılığı önlenmiş, toplu
taşımacılık geliştirilip disipline
edilmiştir. 

İlimizde plaka tahdidinin yarar-
larını ayrı ayrı başlıklarla açıklamak
gerekirse; 

PLAKA TAHDİTİ UYGULANMASININ
YARARLARI;

1. Esnafın haklarının
korunması. 

2. İlimizde servis araçlarının
kesin sayılarının ortaya çıkacağın-
dan dolayı ve trafik deki denetim-

lerinin kolaylaşacağı,  
3. Servis araçlarına bir stan-

dardın getirilmesiyle taşıma
kalitesinin yükseleceği. 

4. Araçlarla ilgili şikayet ve
sonuçlandırmanın kolaylaşacağı. 

5. Okullarla yapılan sözleşme-
lerde rüşvet ve suistimallerin
kendiliğinden sona ereceği. 

6. Üzerlerine kayıtlı tek bir
araçları dahi olmadan, esnafların
araçlarını kiralama yoluyla çalıştı-
ran şirketlerin 50'ye varan komis-
yonları insaflı düzeye gelecektir. 

7. Servis araçlarına plaka
tahdidi uygulandığında ilgili
devlet kurumları düzenli bir gelir
elde edecektir. 86/10553 sayılı
Bakanlar Kurulu Kararı’nda da
plaka satışından elde edilecek
gelirin bahse konu olan devlet
kurumlarının fonlarına aktarılması
gerektiği belirtilmiştir. 

8. Plaka Tahdidi'nin getirilmesi
ile servis sayılarının bilinir ve
denetlenebilir hale gelmesiyle
korsan taşımacılık kendiliğinden
ortadan kalkacaktır.

9. Tahdit uygulaması ile birlikte
araç sayıları sınırlandırılacağından,
araç ihtiyacı olduğunda Büyükşe-
hir Belediyesi’nin yapacağı ihale
yoluyla bu ihtiyaç giderileceğin-
den, ihaleden elde edilen gelir
doğrudan devletin kasasına
girecektir. 

Ayrıca tahdit uygulanırken
belirlenecek rakam da devletin
kasasına girecektir. Yeni kaynaklar
arayan devletin sonuçta elde ede-
ceği gelir de çok büyük olacaktır. 

Umum servis araçlarına plaka
tahditi uygulanırken muhtesip-
lerin korunması öğrenci taşıma işi
yapan şirketlerin kendi öz malı
araçlarına da tahdit getirilmelidir. 

Daha sonraları ihtiyaca göre
plaka ihaleleri yapılabilmelidir. Bu

benzeri iş kollarında gerçekleşti-
rilmiş yöntemdir. 

10. Plaka tahditine gidilirken,
bu konunun taraflarından birisi
olan odamızın görüşlerine ve
kayıtlarına başvurulmalı, çalış-
malar müşterek yürütülmelidir. 

11. Personel servis taşımacılığı
yapacak olan esnafın 5362 sayılı
yasa uyarınca başka odalara hatalı
kayıtları yapılsa da odamıza üye
olmaları sağlanmalıdır. 

Yukarıda açıklanan hususlar
doğrultusunda talebimizin gün-
deme alınarak, "Ticari Plakaların
verilmesinde uygulanacak esas ve
usuller" hakkındaki 86/1 0553
sayılı Bakanlar Kurulu Kararı’nda
değişiklik yapılmasına dair
04.06.1998 tarih ve 23362 sayılı
Resmi Gazete’de yayınlanıp yürür-
lüğe giren Bakanlar Kurulu Kararı
gereğinin yerine getirilerek
İstanbul ilinde de umum servis
araçlarının plaka tahdidi kap-
samına alınması yönünde karar
verilmesini başta en büyük
mesleki hedefi olan esnafın ve
meslek odamızın değerli başkan
ve yönetim kurulunun bu yöndeki
azimli çalışmalarının sonucu
olarak bir kez daha diyoruz ki,
“Plakamızı İstiyoruz.”

Gökhan ÖZDEMİR
İSTANBUL UMUM SERVİS ARACI 

İŞLETMECİLERİ ESNAF ODASI 
GENEL SEKRETERİ

GENEL SEKRETERLERE SERBEST KÜRSÜ

ESNAFIMIZIN TEK DERDİ
PLAKA TAHDİDİ
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